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SARRERA 

 

Erabaki Hernani 2019 prozesuan, bosgarren aldiz jarraian, 500.000€ zertan 
inbertitu erabakiko dugu herritarrok.  

Prozesuaren lehen fasea Hernani hobetzeko proposamenak jasotzea izan da, 
herritarrei zuzenean galdetu zaie: Nola hobetuko zenuke Hernani? Zertan 
inbertitu 500.000€? 

Dokumentu honek herritarrek galdera horiei emandako erantzunak biltzen ditu. 
Irakurtzeko erraztasuna bultzatze aldera arloka antolatuak izan dira 
proposamenak, eta bere jatorrizko hizkuntzan errespetatu dira. 

Hurrengo urratsa ekainean zehar izango da: jasotako proposamen guztien 
artean Hernani hobetzeko egokienak lehenetsiko dira 4 bilera irekitan 
herritarrekin. 

 

Los y las hernaniarras estamos decidiendo por quinta vez consecutiva en qué 

invertir 500.000€ del presupuesto municipal. 

La primera fase del proceso ha sido recoger propuestas para mejorar Hernani, 

preguntando directamente a los y las hernaniarras: ¿Cómo mejorar Hernani? 

¿En qué invertir 500.000€? 

Este documento recoge todas las respuestas a esas preguntas. Para facilitar la 

lectura del documento se han organizado las propuestas por temáticas, y se ha 

respetado el idioma de cada propuesta. 

La próxima fase del proceso se realizará en junio: priorización entre todas las 

propuestas en 4 reuniones con la ciudadanía. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Más o mejor  iluminación en el barrio del puerto La iluminación es escasa. 

Cambio alumbrado parque Carabel. 
Los bancos están viejísimos, muy astillados. Cuando anochece un poco hay que 
irse del parque porque no nos vemos las caras 

Luces nuevos en el parque de Karabel  
Iturmendi auzora eskaileretatik iristeko argi gehiago Iluna dagolako tramo 1ean eta beharrezkoa delako 
Poner más luces subiendo al barrio Iturmendi ( por la escalera)  
Alumbrar mejor C/ Iturmendi  

Karobieta auzoko bus geltokian argia ipintzea 

Autobusaren zai daudenean ilunabar edo gauean autobuseko gidariek zailtasunak 
dituzte ikusteko baten bat dagoela paradan eta norbera egon behar da adi 
keinuren bat egiteko geratu dadin. Horrela egoteak urduritasuna sortzen digu 
autobusa hartu behar dugunei. Goizean goiz oraindik argitu ez duenean ere 
egoera berdina sortzen da. 

GI- 3410 bidea argiztatzea. Ibarluze poligono parean. Lizarra-berri etxearen 
paretik KATEA enpresaraino 

Horretaraino argia dago eta gero ere bai. Tarte hori ilun gelditzen da oinez 
ibiltzeko eta arriskutsua. 

Plaza Olaeta parque, por favor mejoría de luces  
Renovar la iluminación de las partes que faltan en el  barrio Lizeaga, 
sustituyéndolos por LED 

Algunas zonas han sido renovadas y han quedado muy bien (Pipirita, por 
ejemplo), faltaría cambiar la zona de más tránsito, Larramendi y Victor Hugo 

Portu auzotik Kaxkora igotzeko bidean argiteria aldatu eta hobetzea (Leokako 
eskaileratan) 

Zonalde batzuetan aldatu den arren, eskailera hauen ingurua oso ilun dago, 
argiteria zaharkitua (argi laranja eta gutxi) eta begetazioak ere oztopatu egiten 
du. 

Renovar alumbrado de Camino Negro Es una zona muy oscura en la que hay mucho tránsito de personas, es una zona 
de paseo 

Cambiar la iluminación en dos zonas concretas del barrio Karabel: (1) zona del 
parque, y (2) el acceso-camino que une el barrio y el parking 

La iluminación es insuficiente, y produce sensación de inseguridad al realizar de 
camino a casa 

Zinkoeneako zubiaren amaieran orbegozoko rotondara iristen dagoen zebrabideko 
argiztapena hobetu 

Zinkoeneako zubiaren amaieran, karabeleko rontondara isiterakoan zebrabide bat 
dago orbegozo aldera gurutzatzen duena. Batere argitasunik ez du, eta zubian 
behera doazen autoek oso bisibilitate txarra dute. Arriskutsua da bide 
segurtasunaren ikuspegitik. Rotonda berberean karabeleko gasoninerara 
pasatzeko zebrabidean dagoen argiteri berdina jartzea proposatzen da. 

"Camino Negro" deitzen zaion bidea argiztatzea   

 

Herri 

jasangarria 

KOMUNITATEAREN ZERBITZUAK: ARGITERIA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Kaleetako garbiketa egiten dituzten makinak egunetartu. Ixiltasuna eta 
kontsumoa hobetuz 

Gaur egungo makina (kotxeak) soinu asko egiten dute, eta asteburutan, goizez 
garbiketa egiten dutenean, jendea esnatu egiten da. Bestalde, elektrikoak balira, 
jendeari adibide ona emanez aparte, kontsumoa eta ekolojiari lagundiko liokete 

De una vez, poner en marcha un sistema/servicios que hagan bajar los niveles de 
suciedad del pueblo: concienciación, vigilancia, medios, etc... 

La situación de limpieza del pueblo es deprimente y se ha convertido en algo 
crónico con incapacidad institucional y por parte de la población de hacer frente a 
ello. No hay ningún sistema que trate el tema de la limpieza (es otro tipo de 
contaminación). Nos dedicamos a proponer temas para el ocio, pero nada que 
tenga que ver con la salud del pueblo y de sus conciudadanos. 

Mas limpieza en todo el pueblo Quitar el puerta a puerta 
Herriko garbiketa zerbitzua ugaritu, batez ere herrian ospatzen diren jai, jaialdi 
eta sagardotegi garaietan. Garai horietan ere edukiontziak ugaritu eta etengabe 
hustu. Eta erabiltzen diren ontziak soilik berrerabilgarriak izan daitezen bultzatu. 

 

Langile ikastolak eskatzen du bere kirol eremuko aterpean dagoen lur biguina 
ondo garbitzea. 

 

Limpiar todos los parques infantiles Un Hernani más limpio para todos 

 

Herri 

jasangarria 

KOMUNITATEAREN ZERBITZUAK:  GARBITASUNA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
El traslado de las casetas de compostaje a zonas menos infantiles.   
Papeleras (de 4) mas cerca de los parques.  
Plastiko kopurua murrizteko erosketetarako poltsak, ontziak… berriz ere banatzea, udalak lehen 
egin zuen bezala. Hamaiketako eta meriendarako bilgarriak ere ikasleen artean. 

 

Informazio euskarri edota ikastaro gehiago: 
- Herritarrak birziklatu eta berrerabiltzeko animatuz. 
- Altzariak noiz eta nola atera behar diren informatuz. 
- Garbigunea non dagoen, zertarako den eta nola eta noiz erabili behar den argituz… 
- Hondakin desberdinekin bildu ondoren zer egiten den jakiteko 

Herriko komunikabideak erabili daitezke horretarako eta aldi berean, informazioa edukiontzi edota 
zintzilikarioen ingurutan jarri. Auzo elkarteak parte hartzera gonbidatu eta informazioa 
itsuentzako egokitu ere. 
Informazio euskarri hauek lehiaketa bidez egin daitezke ikasleen artean, horrela, parte-hartzen ari 
garen heinean ikasten jarraitzen dugu.  
Udalari eskatzen diogu, dagokion neurrian, dendetan saltzen diren produktuen gehiegizko 
bilgarrien murrizketa bultzatzea; pizgarriak emanez hondakin gutxien sortzen dituzten produktuak 
saltzeagatik.   
Zintzilikatzekoak zaindu eta bere ingurua maizago garbitu… Aldi berean, kokapena berrikusi, ikasle 
batzuk oso gertu ez dituztela diote.   
Organikoen kuboak ere ondo garbitzea eskatzen da, askotan zaborrarekin itzultzen baitituzte.   
Ontziak kandadu batekin eskaini, lapurketak murrizteko.   
Zintzilikarioak estuegiak dira eta batzuetan zaila da bertan dagokiona ondo zintzilikatzea.   
Plaza Berriko zabor-ontziak txikiak dira eta gainezka egoten dira. Handiagoak jarri daitezke?   
Edukiontzi txikien falta sumatzen dugu Hernaniko kaletan eta daudenak maizago hustu behar 
direla iruditzen zaigu. Adibidez, “kaxkoko kaletan”, Sta. Barbara lakuaren inguruan ere, Zahar 
Egoitzaren inguruan, Sandiusterrin… (Gai honen inguruan ikasleek egindako planoa eransten 
dugu).   

Herri 

jasangarria 

KOMUNITATEAREN ZERBITZUAK: HONDAKINAK (1) 



 

 

Hondakin organikoak ere sarriago jasotzea gustatuko litzaiguke kiratsa gutxiago izateko ingurune 
horietan. 

  

Eskulan tailerrak antolatu asteburutan birziklapena eta berrerabilera lantzeko.   
Asteburutan sortzen den plastiko pilaketa nolabait kontrolatu.   
Etxeko zaborra kaleko edukiontzi txikitan uzten dutenei isuna jarri.   
ondo birziklatu eta konpostatzen duten herritarrei zabor tasa jaitsi.   
Konposta egiteko ikastaroak antolatu.   
Mas papeleras   

Cursos para reciclar Hainbat pertsonek oraindik ez dakite ( edo ez dute nahi ) 
birziklatzea. 

Papelera gehiago Papelera gutxi daude 
Kalean zakarrontzi gehiago jarri Plaza eta jolastokietan bakarrik daude 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Hernaniko garbitasun maila hobetzeko asmoz, metroko, zakarrontzi-
gune gehiago ezartzea. 

Izan ere, gaur egun lau zakarrontzi ditugu soilik bostehun metroko, herritar askok beraien 
momentukoak (papertxoak, etab.) lurrera botatzen dituztelarik beste zakarrontzi-gune 
baten bila abiatu beharrean. Hortaz, gure herria garbiago mantentzeko asmoz, zakarrontzi 
gehiago beharko genituzkeelakoan nago. Halaber, Gudarien Plazan dagoen lau-gunedun 
zakarrontziak ezartzea egokiagoa izango litzateke. 

Mi propuesta para mejorar hernani es quitar el puerta a puerta y poner 
contenedores de basura 

La razón por la cual yo hago esta propuesta es por que el puerta a puerta a parte de que 
me parece una guarrada y un sistema muy poco vistoso, es la ninguna necesidad de tener 
yo basura en casa una semana por que los basureros solo pasan un día a la semana. Tanto 
que estáis pensando en traer turistas, que opinión van a tener de ver todas las calles con 
basuras colgando y las calles llenas de mierda por que el día anterior ha hecho mal tiempo 
y ha salido toda la porquería volando. En mi percepción los contenedores son mucho más 
limpios, cómodos y se puede reciclar de la misma manera. También se por gente del pueblo 
que se hizo una recogida de firmas y se hizo caso omiso y yo creo que hay que escuchar al 
pueblo y hacer lo más conveniente para su comodidad y que estén agusto, ya que yo desde 
que he venido a vivir aquí en lo único que pienso es cuanto voy a tardar en largarme de 
aquí. 

Ampliar el número de puntos de recogida de aceite usado así como 
también los puntos de recogido de residuos como cd, bombillas....  

En el barrio de Laiztiaga (barrio nuevo) no hay ninguno de ellos y los mÃ¡s cercanos estÃ¡n 
lejos y, a veces, no funcionan adecuadamente. 

Mejorar el mantenimiento de los puntos de recogida de aceite usado.  
Muchas veces las máquinas de recogida de los botes no funcionan y debes buscar otro 
punto para poder dejar el aceite.  

Ampliar el número de casetas de autocompostaje en los barrios. Hay muchas solicitudes para el autocompostaje y no hay capacidad para atender la 
demanda. 

Instalación de más compostadoras comunitarias centrándose en barrios 
de la periferia como Santa Bárbara, Elizatxo Cementerio... que se evite el trasiego de materia orgánica compostable â€œin situâ€ 

Realizar un plan plurianual de instalación de pequeños garbigunes 
accesibles con tarjeta personalizada que permita el depósito de restos 
en cualquier día de la semana. 

Con el fin de evitar la â€œdistribuciÃ³nâ€  de fracciones de material de reciclaje y resto 
por las papeleras de Hernani que realizan algunos vecinos de Hernani y con el fin de 
mejorar y facilitar a todos los ciudadanos la separación de éstos 

Información, campañas de concienciación, y en caso de que sea 
necesario, control y sanción en cuanto a los residuos y el reciclaje 

Hay vecinos y vecinas que no reciclan bien, aparecen bolsas de basura todo mezclado…  

Herri 

jasangarria 

KOMUNITATEAREN ZERBITZUAK: HONDAKINAK (2) 



 

 

Papelera gehiago jarri herrian zehar Hondakin ontzi gehiago jartzea proposatzen da, orokorrean herrian zehar gutxi daudelako. 
Orain artekoak bezala, txikiak izan daitezke (bakar batean lau frakzioak jasotzen dituena) 

Crear una forma en la que se puedan coger las herramientas del 
compost sin tener que meter las manos en el compost: (1) poner una 
cadena a las herramientas, o (2) habilitar una caja en el exterior  

Suele haber muchos ratones, y la gente prefiere no  meter la mano para cojer las 
herramientas, por lo que sería mejor sacarlas o habilitar algún otro mecanismo 

Retomar campañas de sensibilización sobre residuos  
Campaña de sensibilización para dueños/dueñas de perros  
Colocar más papeleras por la calles. En especial para residuos de 
mascotas. ¡Contenedores de basura por favor! ( no por eso vamos a 
dejar de reciclar, que conste) 

Necesidad…Cuestión de higiene. No acumular basura en casa por no  poder tirarla. 
Especialmente en verano crean malos olores. Y qué decir cuando vas de vacaciones… ¿Qué 
haces con ello? 

Zaborrontzi gehiago kaleetan Gutxi daude herrian zehar, eremu asko zabarrontzirik gabe utziz, eta ondorioz, zabor 
gehiago botatzen da lurrera. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Ampliar el número de papeleras para excrementos para perros y poner puntos de bolsas para 
excrementos de perro en  las zonas de paseo. 

Hay pocas papeleras y muchas veces te encuentras las bolsas 
con excrementos en cualquier sitio así como las cacas de los 
perros sin recoger. Está claro que es un tema de civismo pero 
quizás con más recursos las personas tienen menos excusas 

Txakurren kaka jasotzeko poltsak jarri   
Poner mas papeleras y lugares para dejar las heces de los perros   
Txakurren kaka aparteko arazoa da. Gorotz hauek asko molestatzen dute jolas gunetan. Bereziki 
zerbait egin beharko litzateke jabeak kontzientziatzeko eta auzo berrietako berdegune edota 
parketan gune bereziak jarri txakurrak libre ibiltzeko eta bere beharrak egiteko. Bestalde, dagoeneko 
daudenak behatu, oraindik ez baitira behar bezala erabiltzen. Isunek funtzionatzen al dute? 

Bai 

Penalizar a los dueños de perros que no recogen sus excrementos   

Herrian txakurren gorotzak jaso ez daske ez eramateko ordenantza betetzeko bizikletan ibiltzen den 
udaltzaingo bat jartzea 

Lurrera begiratu gabe lasai ibiltzeko, berdeguneak pertsonen 
erabilera duina izateko, herria nazkagarria ez izateko beharrei 
erantzuten dio. 

  
 

Herri 

jasangarria 

KOMUNITATEAREN ZERBITZUAK:  TXAKUR HONDAKINAK 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Komun publikoak auzoetan Eguneroko bizitza erraztea 

Habilitar un nuevo baño público en la zona de tránsito de peatones/ 
paseo landare-zubipe-karabel-portu 

Los nuevos baños públicos habilitados en Haur Eskola y Ave María cumplen muy buena 
función, se valora muy positivamente. Se propone realizar otro baño para completar el 
circuito de paseo de Hernani. Se valora que la mejor zona para un nuevo baño es la zona 
de Karabel. 

Tilosetako mutilen komun publikoan hesi bat jarri alkantarilan, ura 
tragatzea oztopatzen duten egoerak saihesteko   

Poner wc fijos en las zonas que se ponen durante 4 meses para la 
temporada del txotx, como los provisionales que se ponen estos últimos 
años: en los bajos del ayuntamiento, hay sitio para alguno 

Son muy antiestéticos para tenerlos en toda la temporada durante tantos años como 
llevamos, afeando las zonas turísticas de Hernani, como es la Plaza del Ayuntamiento o 
Zinkoenea 

Instalación de cambiaderos para niños y niñas en todos los WC públicos   

 

Herri 

jasangarria 

KOMUNITATEAREN ZERBITZUAK:  KOMUN PUBLIKOAK 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Izpizua, Larramendi kaleak peatonalizatu Urumea eraikina boatzea. Arau 
subsidiarioetan dagoen proiektua eidaztea. Ikus eranskina Hernani kale peatonalakizateko beharra 

Arau subsidiarioek dioten bezala egin nahi diren auzo berrien proeiktuak 
gelditzeko beharra 

Ikus eranskina 

 

 

Herri 

jasangarria 

ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA:  HIRIGINTZA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Osinaga auzoan dauden konkor edo badenak aldatzea, eta herriko gainerako 
kaleetan daudenen material berekoak jartzea 

Osinaga  auzoan ezer gutxi egiten da, ezer ez esateagatik. Eta konkorrak 
aldatzea pausu bat litzateke. Araudiak azaltzen du nolakoan beharko luketen 
konkor horiek, eta ez dira hain zuzen daudenak 

Rehabilitar la zona de García Goldaraz Esta zona está muy deteriorada, aceras, pasos de cebra, carretera… 
Guardar una partida del presupuesto de este proceso para seguir ejecutando el 
proyecto Lizeaga 3.0 (o para la segunda fase, o remodelación madalena)   

Poner una barandilla entre la fuente y la carretera de la pista deportiva de 
Zikuñaga 

Hay poca distancia entre la fuente y la carretera, y como está al final de una 
cuesta, supone un riesgo para los y las jóvenes  

Sustituir la canaleta de baldosa que va desde el portal 2 al 8 del barrio de Karabel 
por una canaleta metálica 

Se rompe con mucha facilidad y mucha frecuencia, y supone un riesgo para las 
personas que utilizan esa acera. El cambio a una metálica solucionaría el 
problema 

Kiroldegiko frontoi sarrera eta komun publikoen ondoko terrazako lurra eta 
terraza konpondu eta inpermeabilizatzea, azpian sortzen dituen itoginak 
konponduz 

  

Subvención para limpiar las puertas y paredes de las viviendas de Hernani que 
están manchadas de pintadas 

Queremos un pueblo más limpio y bonito y no es culpa de los vecinos que se 
hagan pintadas 

Akarregi - Martindegi auzoan hainbat errepide asfaltatu eta konpontzea Akarregiko poligonotik Akarregi_Martindegiko igoera bidea zuloz beterik dago.  
Eliminar los desniveles de las calles y plazas del Pueblo. Para evitar tropiezos, y 
accidentes sobre todo a las personas mayores 

Que andemos con más seguridad por las calles, por ejemplo: los desniveles de 
Plaza berri, adoquines sueltos, aceras polígono Ibaiondo, etc. 

Arreglar la canalización de las aguas de la calle Balantxa La canalización de esa calle no recoge el agua de la lluvia, y el agua baja la calle 
como si fuera un rio 

 

 

Herri 

jasangarria 

ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA: HERRI LANAK 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Pintado con anti grafiti todas las fachadas y muros de piedra del casco histórico. Evitar el deterioro del casco histórico. 

Poner más bancos en algunos puntos de Hernani y zona de Florida 

En los últimos años se han habilitado más bancos, y cumplen una función muy 
importante para las personas que pasean, hacen ejercicio, necesitan descanso… 
Se proponen lugares: paseo del tranvía, en la esquina del frontón, AMR-zubiondo, 
debajo del bar del PSOE... 

Renovar los bancos del parque de Karabel Están en mala situación, gastados, envejecidos. 
Dar un ambiente al pueblo simpático, amable, natural y alegre por medio de unos 
jardines floridos y vistosos. Propongo que se aprovechen todas las zonas verden 
para poner flores, arbustos decorativos, vivaces y etc. 

Veo que de este modo compartimos con árboles y completamos con plantas el 
sentir de la naturaleza a diario. Al mismo tiempo damos color y alegría al entorno 

Quitar la chabola que se ha puesto como "pùesto de la policía municipal" en 
temporada de txotx, pasarla a los bajos del Ayuntamiento, por ejemplo la antigua 
recaudación (con entrada desde el túnel del Ayuntamiento) 

La zona más fotografiada de Hernani (la Plaza del Ayuntamiento) queda muy fea, 
durante toda la temporada y no tiene que estar como los "wc" que llevan varios 
años y es lo que ven los turistas nuestro kaxko histórico, también necesita un 
turismo diferente al txotx. 

Bancos subida Puerto a Hernani centro 
Poner algún banco para sentarse las personas mayores que suben andando desde 
el B. Puerto y Elizatxo. No tienen en el trayecto dónde poder descansar 

Revisión y reparación de barandillas que están podridas y en mal estado entre 
otras las que hay en las escaleras de la Calle Elkano a Orkolaga 

A el uso que utilizan y pueden provocar daños a las personas. 

Bancos nuevos en el parque de karabel   
Renovación bancos (Karabel) Bancos del parque podridos 
Tilosetan, Izpizua kale aldera, txoznak eta pretil artean zeuden bankuak  (3) 
berriro jarri 

Adineko jendea zein haurrentzako, pretila baino aproposagoak dira eseritzeko. 

Poner relojes digitales con temperatura de ambiente en distintos puntos y barrios 
p.e rotonda   

 

 

Herri 

jasangarria 

ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA: HERRI MOBILIARIOA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Mejorar acceso al pueblo de los vecinos de la cuesta de Elizatxo ( Pipirita al 
Puerto). Ascensores, escaleras mecanicas....ayudarian a no confinar a los 
mayores en el patio de su casa los ultimos años 

La dificultad que tiene tanto subir como bajar la cuesta para acceder al pueblo ( 
pendiente y que no existen aceras y es muy estrecho) hace que a partir de cierta 
edad tengamos que quedarnos en el barrio sin poder salir, ayuda exterior para 
compras etc o pudiendo aun obligatorio un vehiculo. En el peor de los casos estos 
vecinos estan dejando el barrio para pasar a vivir a zonas donde la dificultad de 
acceso a tiendas, medicos etc no sea tan alta 

Iturmendi auzora iristeko aldapa bat egitea.irisgarritasunangatik.egunero umean 
aulkiarekin ibiltzen garenontzat beharrezkoa zaigu. Irisgarritasunagatik. 

Kale Nagusiaren eta Andre Kale artean dagoen karkaban, Gudarien plazatik 
sarbidea duen horretan, kaxkoaren zati horretan dauden 100 etxebizitza ingururi 
pasarela bidezko igogailu sistemak jartzea posible den aztertzea da proposamena 
Karkaban, Nagusia eta Andre Kale atzekaldeko fatxadetan pasarela modukoekin, 
igogailu bat edo birekin etxe askori eman dakioke igogailua jartzeko aukera on 
bat. ORONAri proiektua aztertu dezan eskatu... eskatzea libre 

Pertsona nagusi asko dago alde honetan eta igogailurik gabeak dira etxebizitzarik 
gehienak. Eskailera zulo estuak eta etxeak ere nahiko txikiak dira gehienak, 
igogailuak jartzeko aukerarik gabe. Irtenbide on bat delakoan. Eskerrik asko 

Mejorar la iluminación de las escaleras que van desde  Antziola hasta el barrio 
Iturmedi. Es decir, las escaleras que nacen al principio del paseo que une Antziola 
con Etxeberri, junta al bloque Iturmendi nÂº6 aproximadamente. 

La primera zona de las escaleras está completamente falta de iluminación. Se 
genera un punto negro en el cual no existe visibilidad alguna. Además, al 
encontrarse rodeado de árboles la sensación de inseguridad se incrementa. Una 
vez que se sube el primer tramo de escaleras la situación mejora cuando se 
accede a la nueva urbanización. Es decir, la zona que queda completamente 
oscura se encuentra al inicio de las escaleras. La razón por la cual propongo 
aumentar la iluminación de la zona es para poder distinguir bien los peldaños, 
evitar caídas y ,sobre todo, eliminar el miedo a pasar por las escaleras.  

Realizar una rampa que suba desde la Florida hasta Iturmendi 
En la actualidad, hay escaleras para el acceso, pero se podría completar con una 
rampa. 

Mejorar el acceso desde el Puerto al Kaxko La accesibilidad no es buena, y las personas mayores tienen dificultades para 
subir. 

Mejorar el apeadero de Hernani bien el pavimento o la seguridad, está 
deteriorado y peligroso 

El motivo es la seguridad, no hay avisos de llegadas de trenesni un paso 
adecuado, el pavimento y la acera están muy deteriorados. 

Herri 
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ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA:  IRISGARRITASUNA 



 

 

Zaharren egoitzaren aurrean dagoen espaloian: aulki gehiajo jarrri. Baranda 
guztia saneatu 

Gure senideen mugikortasun arazoei hobeto erantzun, kanpoan ibiltzea erreztu. 

Elkanokaletik Oartzu kalera igotzen diren eskailerak kendu eta ranpa bat egitea 
(Lehen PSOE taberna zenaren eta pentsu denda/almazenaren artean dauden 
eskailerak 

Eskailera hauek arazo/traba haundi bat suposatzen digute haurrak ditugunoi, 
baita edadetuei ere. Gurpildun aulkiak pasa ahal izateko Echeveste 
farmaziaraino/botikaraino bueltan joan beharra daukagu 

Cambiar las escaleras que van desde la sociedad Txalaparta hasta la ikastola 
Elizatxo (no las que van al lavadero). O en su lugar, igualarlas. 

Seguridad física. Cualquier día uno trpieza y se parte la pierna. A veces parece 
que estás en venecia cuando subes o bajas las escaleras en días de lluvia. 

Que se ponga un camino en donde se han puesto las escaleras para subir a las 
casas verdes de laiztiaga. Es posible hacerlo paralelo a las escaleras u otra idea 
que acorte el recorrido actual. 

Eso es lo que se había solicitado u que fue aprobado en "Erabaki Decide" del año 
pasado y que el ayuntamiento no lo ha hecho, haciendo las  escaleras que no se 
habia pedido ni aprobado. 

Mejorar elacceso a pie  mediante rampas/ cuestas) al barrio Iturmendi para poder 
ir con carritos de bebé 

  

Mejorar acceso al pueblo de los vecinos de la cuesta de Elizatxo (Pipirita al 
Puerto). Ascensores, escaleras mecanicas....ayudarian a no confinar a los 
mayores en el patio de su casa los ultimos años 

La dificultad que tiene tanto subir como bajar la cuesta para acceder al pueblo 
(pendiente y que no existen aceras y es muy estrecho) hace que a partir de cierta 
edad tengamos que quedarnos en el barrio sin poder salir, ayuda exterior para 
compras etc o pudiendo aun obligatorio un vehiculo. En el peor de los casos estos 
vecinos estan dejando el barrio para pasar a vivir a zonas donde la dificultad de 
acceso a tiendas, medicos etc no sea tan alta 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Jolas gune eta parke estaliak 
Ez banago oker, atletismo pista ondoko parkea estaltzekoa zen baina ez dakit 
noizko... Kontua da, herriko txikientzat eta baita gaztetxoentzat, jolas eremu 
estaliak eskertuko lituzkeela 

Herriko edo parkeetako  paretetan rokodro txikiak haurrentzat, pana parkeko 
pareta adibidez 

Haurrei aisialdiko eskaintza zabaltzeko 

Sokadun parke bat - Hernanin dauden parke guztiak adin bererako prestatuta 
daude... Sokadun parke bat adin desberdinentzako aproposa da. Adibide gisa  
Tolosako parkean daudenak. 

Hernaniko parke guztiak 2-8 adin artekoentzako pentsatuta dago. 

Mahaia eta aulkiak jartzea - Herritarrentzat Ave Marian dauden bezala mahai eta 
aulkiak jarri. Non? Feria azpian lehenago parke bat zegoen eta orain hutsik 
dagoen zonaldean. Karobietan Laubidieta ikastolaren beheko zonaldean, lehenago 
parke bat zegoen eta orain txakurrak paseatzeko erabiltzen dena. 

Ave marian dagoen parkeko mahai-aulkiak erabilpen handia dute. Baina 
beharrezkoa da herrian zehar gehiago edukitzea. 

Renovación del parque-zona verde situada entre el Bolatoki y frontón de Etxeberri 
Está abandonado y muy deteriorado. Había un parque, el cual se quitó al habilitar 
el nuevo parque entre Laiztiaga y Etxeberri, pero no se quitó la goma.  

Retirar la zona verde del parque infantil Suele estar lleno de cacas de perros, y se valora que sería mejor quitarlo y poner 
algún juego más. 

Reparar la zona baja de Goiz Eguzki, parque del padre Kardaberaz 
Estudio y determinación del aprovechamineto de la parte baja de la finca, como 
zona de esparcimiento, barbacoas, etc. 

Mejora y cuidado de los parques. L@s niñ@s son el futuro de Hernani. La limpieza 
de los parques.  

Hay deterioro en la mayoría de los parques, suciedad, moho, columpios y 
estructuras rotas,….. L@s niñ@s son el futuro de Hernani. Si Hernani cuida los 
parques, espero que l@s niñ@s respondan igual y también los cuiden. 

Parque de padre Kardaberaz antes Goiz Eguzki. Estudio y determinación del 
aprovechamiento de la parte baja de la finca, como zona de esparcimiento, 
barbacoas… 

  

Aterpe en el parque de karabel El parque es siniestro 

Haur eta nerabeekin aurrez diseinatu eta adosturiko sokadun parkea egitea 

*Haurrentzako hainbat ekitaldi eta espacio falta dira, bereziki 8 urtetik 
aurrerakoentzat. 
* Orain dela gutxi martxan jarri den Kanika Aisialdi taldea bezalako taldeak 
sustatzea garrantzitsua da.* Haurrak kalean jolas daitezen material gehiago; 
ping-pong, eskalada tokia, boleibol, ... 
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ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA:  PARKEAK 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Iturmendiko txakurren parkean 24 orduz txakurrak aske egon daitezken eremu 
bat jartzea 

Iturmendiko parkea txakur gehien biltzen dituen eremua da Hernani osoan, baina 
txakurrak gauez bakarrik eduki daitezke aske. Parkea oso handia da eta bai 
paseoan doazen pertsonentzat eta baita txakurrentzat tokia dagoela uste dugu. 
Horregatik, eremu bat itxi eta hesi bat jartzea eskatzen dugu (adibidez errekaren 
inguruko eremua) non txakurrak aske 24 orduz egon daitezkeen. Modu honetan 
bakoitza bere eremuan egon daiteke arazorik gabe. 

Iturmendiko parkean 24 orduz txakurrak aske egoteko eremua jartzea 

Iturmendiko parkea txakur gehien biltzen dituen eremua da Hernani osoan, baina 
txakurrak gauez bakarrik eduki daitezke aske. Parkea oso handia da eta bai 
paseoan doazen pertsonentzat eta baita txakurrentzat tokia dagoela uste dugu. 
Horregatik, eremu bat itxi eta hesi bat jartzea eskatzen dugu (adibidez errekaren 
inguruko eremua) non txakurrak aske 24 orduz egon daitezkeen. Modu honetan 
bakoitza bere eremuan egon daiteke arazorik gabe. 

Una zona de 24h para perros en el parque iturmendi 
Para que los perros puedan hacer ejercicio y correr libres haga buen tiempo o mal 
tiempo a cualquier hora del día y para separarlos de los peatones 

Kaixo, gustatuko litzaidake hernaniko iturmendi parkea 24 orduko txakur parke 
bilakatzea.  Txakur asko daude inguruan eta soluzio ona izango zen bigarren 24 
orduko parke bat bilakatzea. Hesien bidez edo akotazio bat eginik, ez zen diru 
asko gastatuko eta inguruko bizilagunak eta bidegorritik paseoan dihoazten 
pertsonak eskertuko lukete.  

Arazoak daude txakur asko bait daude eta jendea ez molestatzearren eta 
txakurren onurarentzako ondo letorke. 

Poner un parque 24 horas para perros en el barrio Laiztiaga. Se puede 
aprovechar el terreno que hay al lado, vallÃ¡ndolo para que los perros y dueÃ±os 
no molesten. La zona seria Iturmendi 

Solo hay un parque 24 horas en Hernani y es realmente incomodo: esta lleno de 
barro, el terreno es desigual y puede llevar a caídas (esta en pendiente). Vallando 
la zona de Iturmendi, dueños y perros no molestaríamos a los paseantes y 
tendríamos sitio de sobra para que pudiesen correr a sus anchas. 

Iturmendiko gune berdeak (txakurrentzako zehaztua dagoen zatia) hesitzea edo 
istea. 

Txakurrak 24 orduz aske juteko espazio berde bat eduki dezaten, libre korri 
egiteko edo beste txakurrekin lasai jolasteko. Hernanin itxita dagoen gunea 
(marieluts auzoan) oso txikia baita, harriz josia eta euria egiten duenean oso 
irristakorra. Arriskutsua izan daiteko txakurrentzako. 

Herri 

jasangarria 

ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA: TXAKUR PARKEAK 



 

 

Txakurrak 24 orduz aske ibili ahal izateko guneak auzo ezberdinetan. 
Txakurrentzako parke modukoak edo gune askeak. 

Pertsona eta animalien arteko elkarbizitzan oreka egokiago bat bilatzeari 
erantzuten dio. Txakurren inguruko problematikari erantzun egokiago bat 
emateko helburuz egiten dut proposamena. 

Txakurrentzat egokitutako parkea Florida - Etxeberri auzoan. 
Txakur ugari ibiltzen dira aske, nahiz eta ezin duten. Florida inguruan badaude 
hainbat gune egokiak izan daitezkeenak txakur parke bezala erabiltzeko. Aukera 
batzuk: aparkalekuen gainean dagoen parkean, frontoi atzean, etab. 

Elizatxo auzoan konpostatzeko etxearen ondoan dagoen parkean txakurrentzako 
leku itxi batean bihurtzea. 

Txakurrek leku itxi batetik ezin dute ihes egin. Auzoan txakur asko daudelako. 
Leku hori horretarako erabiltzen da. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Arreglar la plaza de maÃ±e y flaquer (la plazoleta en la que se relizaba educación 
vial y la parte de al lado, donde se quitó un parque infantil pero el suelo no se 
arregló). Además de añaadir un paso de cebra en el parking para que podamos 
cruzar el parking, sin tener que esquivar los coches. 

La plaza está olvidada. No somos parte de ninguna asociación de vecinos, por lo 
cual, nuestra porpuesta nunca sale a delante. La plaza está peligrosa y en estado 
lamentable y aunque desde el ayuntamiento se noa dice que se arreglará, 
llevamos años así 

Atsegindegiko itxidura berritzea. 
Urtean zehar ekitaldi asko egiten dira bertan eta gehienetan eguraldi txarragatik. 
Euria ez baina haizea eta hotza barruraino sartzen da. 

La Plaza Gabriel Zelaia esta enclavada en una zona con vecindario joven, con 
muchos adolescentes que los fines de semana y festivos cuando regresan a sus 
casas se encuentran que en ningun rincon de dicha plaza hay iluminacion 
suficiente, y lo que predominan son las zonas en penumbra y zonas totalmente 
oscuras. Si a eso le sumamos que es zona deportiva, hay canastas, miniporterias, 
zona de patinaje etc., y que es usado por muchos hernaniarras de todo el 
municipio, cuando anochece se encuentran tambien sin luz suficiente para seguir 
con sus actividades 

  

Cambiar el cerramiento de Atsengindegi 
Hay corriente, es una zona fría e incómoda los días de mal tiempo, y es una de 
las únicas zonas cubiertas para organizar actividades. 

Udaletxeko plazaren (Gudarien plaza) lurra konpondu 

Deserosoa da, pertsona helduentzat igarotzeko zaila, Lizeaga kaletik etorri eta 
arkuetatik sartuz gero hasierako zatia (arkupea) lisatua dago, baina ondoren ez, 
eta hortik espaloira igotzeko koska oso handia da. Orokorrean herritarren joera 
da uraren kanalizazioaren bidetik igarotzea plaza. 

Arreglar Plaza Berri: hay baldosas sueltas y alcorques de los árboles estropeados; 
hay escalones peligrosos en 3 zonas que ya se han reclamado otras veces porque 
se han producido caídas 

  

Hacer en la plaza del Ayuntamiento un pasillo que cruce la plaza, que esté liso y 
no tenga coscas 

Queremos evitar las caídas de las personas mayores. Se podría hacer alisando las 
calles que une el arkupe con kale nagusia y  andre kalea 

Zinkoenean plazaren erdialdean iturri bat jartzea. Donostiako Bilbo plazakoaren 
antzekoa 

Uraren presentzia kaleetara ekartzeko 

Plaza berrin Donostiako Bulbarreko kioskoaren antzera egitea Montatu eta desmontatzen den kioskoa finkoa izatea 
Tiloetako petrilak egurtu (Florida elizaren kanpoan dauden antzera, 
respaldorekin)  eta zuhaitz batzuk banku biribilekin inguratzea 

Ipurdiak leku gosoago batean eseritzeko, bizkarra ondo apoiatzeko eta eserleku 
gehiago izateko beharra 
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PROPOSAMENA AZALPENA 
Sta. Barbarako gotorleku eta harresiaren bista estaltzen duten sasiak kentzea 
(hormetan hazten direnak nahiz inguruan hazten diren sasi eta zuhaitzak). 

Herriaren bista ikusgarriagoa egiteaz gain, bai turistak eta baita bertakoak ere 
Hernaniko ondare historiko batzuez kontzientziarazteko pauso bat litzateke. 

Hernani Green city bat izatea proposatzen da. Hiri berdeak, herri gure kasuan, 
natura kaleetara ekartzean datza besteak beste.  

Herriak eta hiriak atseginak, amableak eta naturalak izateko beharra. 

Herriko berdegune txikiak lorekin, zuhaitzekin, zihaixkekin, harri handiekin, 
lurrrarekin egindako mendixkak, hildako zuhaitzekin…dotoretzeko beharra Ikus eranskina 

Bedeguneak, errespetatuak izateko, forjazko hesi baju batekin inguratzea 
proposatzen da. 

Ikus eranskina 

Herriko berdegune handiak lorekin, zuhaitzekin, zihaixkekin, harri handiekin, 
lurrrarekin egindako mendixkak, hildako zuhaitzekin…dotoretzeko beharra Ikus eranskina 

Zuhaitzak landatzea herriko pasealekuetan. Posible bada fruitu zuhaitzak 
landatzea proposatzen da. 

Ikus eranskina 

Kale desnaturalizatuetan zuhaitzak landatzeko txortoak egitea. Espaloi estua den 
lekuetan, txortoa aparkalekuetan egitea proposatzen da.  

Airearen kalitatea hobetzeko, ke isuriak garbitzeko, zarata surgatzeko, irla 
efektua murrizteko, natura kaleetara ekartzeko, natura eskudia bermatzeko eta 
bertan bizi diren kalitatea hobetzeko, herriko zenbait kale naturalizatzeko 
beharra. Ikus eranskina 

Berdegune itxiak herritarren aisialdirako irekitzea eta prestatzea.  Herritarron aisialdirako, naturarekin bat egiteko, herritik gertu berdegune eta 
ibilbide gehiagoen beharra. Ikus eranskina 

Zuhaitzak falta diren tzortoetan reposizioak egitea Ikus eranskina 
Lidl Galarretakoa eta Martindegiko rotondetan zuhaitzak landatzea Rotondei bizia emateko 
Urumea ibaiaren bazterretan zehar korridore berde bat eta aisialde guneak 
sortzeko udalak proiektu bat egitea eta Urak-en defenditzea Ikus eranskina 

Herritik gertu naturarekin egoteko ibilbide eta aisialde guneen beharra. 

Berdeguneetan aisialdi gune berriak sortzea. Ikus eranskina Hernanitik mugitu gabe aisialdia aukera zabalagoa izatea 

Zinkoeneako iturriaren parean hormigoizko bi jardinera edo pibote batzuk jartzea Askotan, iturrira pegatuta egoten diren ibilgailuak aparkatuta egoten dira pasoa 
itxiz 

Zuhaitz gabe , zuhaitz gutxiekin ea zuhaitza landatuta egon behar zuen tokian 
zuhaitz duten berdeguneetan zuhaitzak landatzea Ikus eranskina 

Ave Maria parkea Gladis enea parkearen antzera prestatzea Ikus eranskina 

Herri 
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ETXEBIZITZA ETA HIRIGINTZA: BERDEGUNEAK 



 

 

Herriko berdegune batzuk pertsonen erabilerako soilik esleitzea Ikus eranskina 
Ave Maria parkea Gladis enea parkearen antzera prestatzea Ikus eranskina 
Lehengo urteko Hernani Erabakin berdegune sarea handitzeko azterketaren 
prposamen bat atera zen. Proposamen hori berreskuratzea proposatzen dut Herritik gertu ditugun berdegune itxiak herritarrei irekitzeko beharra 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Haurren Etxea sortzea, haurrek eta haien inguruan biltzen diren komunitateak 
erabili dezaketen txoko goxo, anitz eta askea. Espazio hau, haurren iritzi eta 
beharretan oinarrituko da. Aipatu proposamenak, 4 fase izango lituzke: 1.go 
Fasea: Haurren Etxearen proiektua gauzatzen hasten dadin, Ave Mariako eraikina 
beharrezko baldintzetara egokitzeko konponketa lanak egitea 2. Fasea: Prozesu 
Parte-hartzaile bat abiaraztea haurrekin eta komunitatearekin espazioaren 
antolaketa diseinatzeko 3. Fasea: Auzolanean amestu eta erabakitakoa, 
antolatzea: mantenua, kudeaketa eta jarraipenaren diseinua 4. Fasea: 
Espazioaren inauguruazioa eta proiektuaren jarraipena 

Haurrek haien aisialdia nola bizi duten erabakitzeko eskubidea dute, eta honen 
aurrean, helduen dinamizazioaren menpe edota ordutegi zehatzen menpe ez 
dauden espazio oso gutxi daude. Haurrek, haien hitza entzuna izateko, ardurak 
hartzeko, amesteko, herriaren inguruan hausnartu eta bertan eragiteko,... 
espazio bat izatea beharrezkoa da. Gero eta gehiago bakartzen gaituen aisialdi-
kontsumo ohitura neoliberalaren aurrean, haur komunitarearen proiektu 
kolektibo, kolektibitzatzaile eta kolektibizatuak derrigorrezkoak iruditzen 
zaizkigu.Beharrezkoa da familia anitz guztiek elkar ezagutu eta harremantzeko 
espazio goxo bat edukitzea (Heldu berriak diren familiak, guraso bakarrak,...) 
Haurren Etxea garrantzitsua da haurrek haien herri ikuspegia elkarbanatu eta 
garatzeko, horrela, herriaren inguruko erabakietan parte hartuz.  Espazio honek, 
etorkizun batean, haurren parte-hartze demokratikoa eta horizontala praktikara 
eramateko beste aukera batzuk ahalbidetuko lituzke: Hernaniko Haurren 
Kontseilua sortzea edota Hernani Erabakin haurrek ere haien ekarpenak egitea, 
adibidez. " 

Presupuesto para la renovación de las escuelas de Zikuñaga: renovación de la 
instalación eléctrica y arreglo de humedades 

La propuesta es para todo el edificio, no sólo para el local de la asociación de 
vecinos y vecinas 
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PROPOSAMENA AZALPENA 
Vigilancia por parte de la Guardia Municipal del barrio del puerto. 

Últmamente ha habido hurtos en varios coches y al ser un barrio apartado creo 
en la necesidad de más vigilancia.  

Poner más medios para intensificar los controles y así evitar que los perros anden 
sueltos. Así como las cacas de perro que hay por las calles y paseos 

Hay demasiados perros sueltos (incluso de razas peligrosas) donde hayu niños y 
otras personas. No hay que esperar que pase algún incidente. 

Nik uste dut Zaharren Egoitzan, Eguneko Zentroan larrialdietarako irteera bat 
beharrezkoa dela Bi simulakrotan egon naiz eta egoilarrak irteerarik gabe gelditzen direla ikusi dut 

Dotar de medios suficientes a los responsables de la vigilancia y control del 
pueblo para aplicar el DECRETO 296/1997,  de 16 de diciembre. ESPECTÁCULOS 
Y ESTABLECIMIENTOS PÚBLICOS. Departamento de interior G:V:B:O: 19 de 
diciembre 97, núm. 243 

• NECESITAMOS MEDIOS HUMANOS SUFICIENTES PARA APLICAR LAS NORMAS 
Y RECUPERAR LA CALIDAD DE VIDA PERDIDA 

• Recuperar el orden que nunca debió perderse. 
• Respeto al derecho al descanso 
• Recuperar la depreciación de las viviendas y locales comerciales. 
• Evitar daños en el mobiliario urbano y particular (en mi caso cinco espejos 

retrovisores del coche y otras lindezas a las que el ayuntamiento responde 
diciendo que no hay NEXO CAUSAL) 

• Evitar el éxodo continuado de gente nacida en el Kaxko que no quiere vivir 
aquí 

• Evitar la masificación de la borrachera con actuaciones impredecibles en la vía 
pública y actores que hacen en Hernani lo que no harían en su pueblo... 

• El ruido es causa de enfermedades y problemas de salud. 
• Recuperar la calidad de vida que reclamamos y que nunca debió perderse. 
• Desterrar la imagen de pueblo permisivo con el desorden. 

Herrian dauden arau hausteak kontrolatzeko udaltzaingoentzako 2 txirrinda 
elektrikoa erostea Ikus eranskina 

Herriko arauak eta ordenantzak betetzen ez dituzten pertsonak zigortzea, isunak 
jarriaz…. 

Ikus eranskina 

Kaleetako paretetan muralen bitartez eta itxita dauden lokaleen erakusleihoen 
kartelen bitartez, sentsibilizazio esaldi era irudiak jartzea 

Ikus eranskina 

 

Herri 

jasangarria 

SEGURTASUNA ETA MUGIKORTASUNA:  ELKARBIZITZA, SEGURTASUNA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Urumea ikastolaren eraikuntza zaharrean doako parking publikoa egitea altueran, 
lur azpikoa egin beharrean, goruntz, aukera hau merkeagoa baita. Geroz eta arazo gehiago dago aparkalekua aurkitzeko erdigunean 

Crear zona de parking de residentes en Antziola 

La creación de instalaciones como la Pista de Atletismo, Piscinas sin plazas de 
aparcamiento suficientes para el aforo....y la falta de parking que se está 
generando en el resto de las zonas del pueblo cercanas hacen que los residentes 
de esta zona tengamos verdaderos problemas para aparcar. Al igual que en otras 
zonas del pueblo vemos necesario la limitación de parking, que no sea zona 
donde Autoracabanas, y camiones puedan aparcar libremente, ya que el el resto 
de nuestro pueblo están limitados aparcamientos y accesos  

Mis propuestas son: Barrio de Karabel la ampliación de aparcamiento paralelo a 
las vías del tren desde Karabel a Elizatxo y camino peatonal con biedegorri, 
también entre los bloque 4 y 6 (donde se puso las casetas prefabricadas un 
aparcamiento cerrado para motos y bicis.  

A las inquietudes vecinales del barrio de Karabel,  

Aparcamiento o parking centro del pueblo 
La gente del pueblo y alrededores lo estÃ¡ pidiendo es algo necesario para que 
nuestro pueblo siga teniendo vida comercial.....es necesario incluso para los que 
vivimos en el y trabajamos que no hay sitio para aparcar 

Hilerrian ondoan, bere atzean  dagoen aparkalekua  asfaltatzeko lanak egitea  ta 
marrak pintatzea. 

Leku hau asfaltatu gabe dago, beraz bakoitzak aparkatzen du inongo ordenik 
gabe. Batzutan ere kotxeren bat etorri da trompoak egitera. 

Aparcamientos en zubipe. Muchísima gente viene a zubipe y nos dejan a los vecinos sin plazas. 

Parking Karabel 

Desde que se han construido más viviendas en el barrio Karabel, más gente que 
aparca allí para coger el tren, etc, se hace muy complicado encontrar 
aparcamiento en el barrio. Teniendo en cuenta que aún se está  edificando otro 
edificio más y vamos a ser más vecinos en Karabel veo necesario construir más 
plazas de aparcamiento. 

6) Aparkatzeko arazoak daude. Zer egin? Noski 500.000 eurokoko aurrekontuan 
ezin daitekeela sartu, baina Urumea ikastolan dagoen aparkalekua handitzeko 
lanak berplanteatu. 

6) Aparkatzeko arazo handiak daude herrian. Urumea ikastolan dagoen 
aparkamenduari beste planteamendu bat emateko aukera.... 

Herri 

jasangarria 

SEGURTASUNA ETA MUGIKORTASUNA: APARKALEKUAK 



 

 

Aparkaleku gehiago, batez ere Latxunbe eta Latxunbe berri auzo inguruan.  Arratsaldeetan ezinezkoa da aparkatzea, bueltaka gutxienez 30 minutu ematen 
ditut,  eta batzuetan Ldln aparkatzen bukatzen dut. 

Parkin baten beharra ikusten dut, Oiartzungo parkin publikoaren antzeko zerbait. 
Herri honek kotxeekin duen arazoa ez baita konponduko marra gorri-urdinekin. 

Ez dagoelako aparkatzeko tokirik ez bertan bizi garenontzat, ez kanpotik 
datozenentzat. Karabelen aparkaleku gutxiago, herrian ordutegi mugatua... 
nolabait konpondu beharra dago arazoa. 

LANDARE TOKI/VICENTE GOIKOETXEA inguruko gunea aparkaleku bihurtu 
(asfaltatu eta marrak margotu) eta kumun publikoak eraiki 

Alde batetik entrenamendu egunetan lanetik zuzenean kotxez datoztenek 
aparkatzeko arazoak edukitzen dituzte eta askotan errepedia behar ez bezala 
okupatzen dute. Torneoak eta partidatan arazo hau biderkatzen da konpotik 
datoztenen aldetik. Bestalde leku egokia dirudi ere Komun publiko bat 
eraikitzeko, kolektoretik gertu baitago. Kumuna orain beira jasotzeko eduki 
ontziaren ondoan ezar zitekeen pasiatzen ibiltzen den jende ugaria erabili ahal 
dezan eta hortik galduko liratekeen laupabost aparkalekuak atzeko aldearekin 
konpentsatuko lirateke.Bertatik pasatzen den jende ugaritik batzu batzuk 
Landarera sartze dira baina askok ez omen dira ausartzen. Beraz kumun publiko 
honek alde batetik pasiatzen diarduen jendeari zerbitzua emango lioke eta 
bestetik partida egunetan Landare barruko kumuneko saturazioari bidea emango 
lioke ere 

1 Aparkaleku publikoak Milagrosa parkekoa handituta eta Urumeako eraikin 
zaharra botata. Lur azpian egin daitezke. 

1- Aparkaleku faltaren arazoari aurre egingo lioke. Irisgarritasunerako zailtasunak 
dituztenei herriko erdigunera gerturatzen lagunduko lieke. Tokiko merkataritzari 
lagunduko lioke, erosketak egin eta ibilgaikura gerturatzea erraztuz. Herrian 
antolatzen diren ekitaldietara herritik kanpoko jendea ere gerturatzea 
ahalbidetuko luke. Herri barruko trafikoa saihestuneta oinezkoek lehentasunezko 
gune gehiago izatea ahalbidetuko luke, herriko sarrera nagusietako batean 
ibilgailua uzteko tokia sortuko bailitzake, herri barruan bueltaka ibiltzea 
saihestuz. 

Habilitar zona de aparcamiento para motos Lizeaga No hay zona - linea de aparcamiento para motos y suelen aparcar en aceras, etc. 
Necesidad de más aparcamiento en barrio Karabel. Posibilidades: (1) en Zubipe 
(70 aparcamientos más), (2) siguiendo el camino de karabel al puerto por las vías 
del tren (expropiando una parte de suelo privado), (3) en el "boulevard" (nuevo 
paseo que une zubipe y karabel) 

El aparcamiento en Karabel supone un problema para los y las vecinas del barrio. 
No hay espacio suficiente 

Habilitar más plazas de aparcamiento en barrio Sorgintxulo: (1) talud entre las 
casas y la curva de la carretera, o (2) después de la pista deportiva   

Hacer un aparcamiento para coches seguido del campo de deportes de 
Sorgintxulo 

Para que pueda aparcar la gente que viene al proyecto hombre, latsunbe, etc. Y 
por supuesto, para Sorgintxulo y las que vienen de fuera. 

Mejorar el aparcamiento en general. Sobre todo en el barrio Karabel. Que no hay aparcamiento 
Colocar mas aparcamientos minusválidos en el ambulatorio de Hernani Que los minusválidos no podemos aparcar por no tener sitio, siempre ocupado. 

Un aparcamiento equipado para caravanas. Desagües fecales, tomas de agua, 
luz, comercios… 

Es un pueblo con unos alrededores atractivos para conocer. Hoy en día está 
consolidándose la forma de viajar en caravana. La zona actual carece de todo…luz 
adecuada, zona adecuada (no  hay comercios cercanos) está ubicada en un 
polígono donde aparcan camiones y no dispone de desagües ni tomas de luz para 
caravanas 

Parking para motos en el barrio Karabel Las motos las aparcan debajo de las casas 
Parking vecinos No hay sitio para aparcar según qué horas 



 

 

Aparcamientos en Zubipe 
Se han construído muchas viviendas en Karabel y ahora el aparcamiento no da 
para todos sobre todo en la época de sidrerías y fines de semana y la estación 
está cerca ya la gente que viene a coger el tren aparca en le Karabel. 

Aparcamientos en Zubipe 
Se han construído muchas viviendas en Karabel y no hay sitio menos fines de 
semana y época de sidrerías. 

Aparcamientos en Zubipe Aparcamiento limitado para tanta gente 
Aparcamiento bicis-motos (Karabel) Motos y bicis aparcadas en todos los bajos. 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Hay que dar una solución definitiva al Barrio del Puerto-Elizatxo. El camino por la 
Ikastola Elizatxo ocasiona numerosos problemas, tanto para peatones como para 
el tráfico y mucho riesgo. Tengo soluciones: 1) hacer una acera como antes, 
aunque para ello se expropie a Astiasuinzarra -por un bien común-, antes se ha 
echo en otros lugares del pueblo (por ejemplo de la rotonda de la Ertzantza hacia 
Anziola). 2) Hacer un túnel peatonal paralelo al actual túnel de Renfe -como en 
Karabel-. (SI se puede, hay que insistir ante Renfe). 

La necesidad es obvia. Hay mucho peligro en esa zona, vive mucha gente mayor 
que evita este camino y la alternativa de ir al ascensor de Balantxa no es válida 
(mirar como están los accesos). La razón es que se siente que estos barrios están 
bastante abandonados, como si fueran barrios de segunda clase. Hay que tener 
voluntad porque dinero ya hay! 

Redactar un â€œProyecto de BulevarizaciÃ³nâ€  de la carretera ""del circuito"" 
(Rotonda Urnieta-Rotonda Galarreta) con los parámetros que se han seguido en 
la zona de Añorga-Rezola y, seguidamente, defenderlo ante la Diputación Foral. 

Con el fin de calmar la circulación, evitando peligro y ruidos para los vecinos de 
Hernani, evitando en lo posible el trasiego de camiones en la carretera â€œdel 
circuitoâ€  que va desde la rotonda de Urnieta a la rotonda de Galarreta. 

Poner más badenes para controlar la velocidad en Victor Hurgo y Larramendi   

Intervenir en el cruce de la calle Larramendi con Onddi desde el punto de vista de 
la seguridad vial 

Hay muy poca visibilidad para los coches que viene desde abajo, no ven a 
peatones, y supone un peligro para la seguridad vial. Además, habitualmente los 
coches pasan a mayor velocidad de lo permitido. Otros muchos coches utilizan la 
anchura del cruce para girar (como si fuese una rotonda). 

Portu auzoan, Shangai tabernatik Osinagarantza doan bidean espaloia edo 
oinezko bidea handitzea 

Oso estua da, bidea gurutzatu behar da, eta ez dago egoera onean. Aukera bat 
izan daiteke eskuin aldean dagoen lur sailari eremu bat kentzea eta alde 
horretatik zabaltzea. 

Portu auzoaren sarreran seinalizazioa hobetu 

Karabeletik portura doan bidegorria eta oinezko bidea jende askok erabiltzen du. 
Baina Portu auzora iristean karretera gurutzatu behar da, eta gero ez dago ez 
espaloirik ez ezer. Zonalde gorria izanda suposatzen da oinezkoek dutela 
lehentasuna, baina ez da betetzen.  

Control de la velocidad en barrio Sorgintxulo, poniendo un radar con semáforo 
(superando 50km/h semáforo rojo). Si fuese imposible, segunda opción sería un 
badén entero. 

Hay un problema con la velocidad de la circulación en el barrio, los coches pasan 
a gran velocidad, es necesario un sistema que les haga frenar 

Habilitar un badén a la entrada de Antziola desde el bar Pepe, a la altura del 
puente de peatones, para asegurar que los coches disminuyan la velocidad   

Herri 

jasangarria 

SEGURTASUNA ETA MUGIKORTASUNA:  BIDE SEGURTASUNA 



 

 

Neurriak hartzea oinezkoa ikusgarri egiteko. Horretarako espaloiak zabalduaz 
aparkatzeko autoen pareraino. Hainbat zebra-bidetan autoek ezin dituzte 
oinezkoak ikusi eta oinezkoak autoak ere ez. 

Oinezkoen segurtasuna handitzea. Zebra bideen aurrean aparkaturiko autoek 
oinezkoa tapatzen dute. Gidariek ez dute oienezkoa ikusten errepidera irteten 
diren arte. Oinezkoak errepidera irten behar dute autorik baden ikusteko. 
Adibidez, Biteri eta Atsegindegi artean, Marielutseko errotonda baino lehen, 
Antziola kalean... 

Poner resaltos antes de varios pasos de cebra que sonpeligrosos para los 
peatones por los excesos de velocidad y poca conciencia de los conductores.  
Pasos de cebra peligrosos: 

- Calle Elkano (Motos Santi y plideportivo 
- Calle Txirrita (Rural, Amegar y Anexo) 
- Calle Sagastialde (Club de Atletismo) 
- Calle Antziola (Itxaspe) 

Estos son para mi los 7 pasos de cebra mas peligrosos 

Evitar sustos y atropellos por el exceso de velocidad de los vehículos al encarar 
las rectas como si no existiera nadie mas 

Oinezkoek lehen pausoa emateko beldurra ez izateko, oinezkoen segurtasuna 
bermatzeko eta abiadura arauak errespetatzeko, oinezkoen joan etorri asko 
dauden zebra bideak, ibilgaluei 10km/h-ko abiaduran igarotzeko derrigortuko 
duten tamaina desberdineko kohesistentzia gune konkortuak bihurtzearen 
beharra 

Ikus eranskina 

Oinezko lehentasuna, segurtasuna, presentzia eta ibilgailuek abiadura murrizteko 
besteak beste, konkortuak diren kohesistentzia gune berriak sortzea. 

Ikus eranskina 

Atsegimdegiko kohesistentzia gunean hobekuntzak egitea. 
Kohesistentzia guneetan, ibilgailuak 10km/h-ko abiaduran igarotzeko eta 
oinezkoen lehentasuna eta segurtasun bermatzeko hobekuntzen beharra.          
Ikus eranskina  

Herriko kaleetan ibilgailuen abiadura arauak errespetatzeko irtenbide bat bilatzea Kaleak isilagoak, seguruagoak eta lasaiagoak izateko beharra 
Orbegozo zubian abiadura arauak errespetatzeko eta arazoak konpontzeko 
arduraduren borondadea jartzea Ikus eranskina 

Errepide horren inguruan eta errepideari begira bizi, pasiatu edo ibiltzen direnen 
bizi kalitatea hobetzeko beharra 

Atsegindegi, Izpizua kaletakoak, Urbieta l, Txillida, Zinkoenea kohesistentzi 
guneen hasiera eta bukaerrako maldaren altuera aldatzea 

Ikus eranskina 

Florida kalean oinezkoen lehentasuna handitzeko eta ibilgailuen 
abiaduramurriztek, kohesistentzia gune konkortauak, zebra bideak konkortzea 
eta zebra bide konkordun berriak egitea 

Ikus eranskina 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Crear un registro municipal de bicicletas. 

 En otros municipios existe un registro voluntario de bicicletas. Con datos reales 
sobre el número de bicicletas, modelos... puede servir para adecuar el plan de 
movilidad de bicicletas, planes de formación vial, ampliación o modificación de la 
red de bidegorri... Además, los/as vecinos/as al registrar sus bicicletas están más 
seguros en caso de robo.  

Construir o promover que se conecte el bidegorri entre Galarreta y Errekalde. En 
las partes que correspondan a Hernani, hacer el bidegorri y en las partes que 
correspondan a Donostia o a la DiputaciÃ³n de Gipuzkoa, promover qu ese haga 
ese bidegorri. 

Mejorar la movilidad y el transporte sostenible. Permitir la conexión por bicicleta 
entre Hernani y Lasarte, Usurbil y Urola Kosta por un lado y con Añorga, Ibaeta y 
Antiguo por el otro. Permitir el uso de la bicicleta como medio de deporte y ocio 

En cinconea, rebajar la acera para que se puedan incorporar las bicis al bidegorri, 
junto a la parada de autobuses rojos. 

así como ciclista habitual 

2. Herrian ditugun bidegorri batzuk (adibidez, urbieta kalea anbulatoriatik hasita 
karobietako parkeraino) espaloiaren gainean egindakoak dira, ondorioz, bizikletak 
soilik ibili ahal dira bertatik. Nire proposamena, bidegorri horiek erabilera 
anitzagoa izan ditzaten  da, asfaltatu edota zelaitu eta horrela patinekin, 
patineteak...ere erabili daiteke.  

2. Mugikortasun jasangarria bultzatzeko asmoz. Mugikortasuna bizikletarekin 
bakarrik lotzen da eta aukera desberdinak daudenez (patinetea, patinak..), 
ditugun bidegorriak guztietara egokituak egotea. 

3. Bidegorrien sarea sortu eta paneletan jarri (bidegorrien mapa).  3. Herritik kotxez mugitu beharrean beste alternatibak sustatzeko. 

2 Bizikletak gordetzeko parkina itxia (Institutukoaren antzekoa, ez da horren 
handia behar) 

2 Auzoan ez ditugu ez garajerik ez eta trastelekurik ere, bizikleta guztiak etxe 
barruan gorde behar direlarik, horretarako behar den tokia izanez gero. Kalean 
utziz gero euriak hondatzen ditu eta lapurtzeko arrisku handia dago. Horregatik 
eskatzen dugu itxia izan dadin eta giltzapean. 

Bizikletentzako aparkaleku estalia egokitu Portu auzoan 

Gero eta bizikleta gehiago ikusten dira faroletan kandatuta, eta herritarrak 
animatu nahi badira bizikletak erabiltzera, eurentzat baliabideak bultzatu beharko 
lirateke. Institutu ondokoaren antzekoa izan daiteke, baina Portu auzoaren 
beharra asetzeko tamainaz txikiagoa izan daitekeen batekin nahikoa da. Kokapen 
posible bat frontoi ondoan izan daiteke. 

Bizikletentzako aparkaleku estalia egokitu Elizatxo auzoan 
Portu auzoaren azalpenean jasotzen diren behar eta ikuspegi berdinetik 
proposatzen da Elizatxo auzokoa. 

Herri 

jasangarria 

SEGURTASUNA ETA MUGIKORTASUNA:  BIDEGORRI-BIZIKLETAK 



 

 

Aparcamiento techado para bicis en Zikuñaga Se plantean dos ubicaciones posibles, pueden ser más: acera ancha de Loire, en 
la terraza de la escuela…  

Aparcamiento para bicis y motos a la altura de los portales 6 y 4 de Karabel   
Bidegorriak aprobetxatzeko bizikletak elektrikoak alokairuan ipintzea Donostian 
bezala. Aldapa ugari ditugu herrian eta. Zirkulazio arazoari 

Bidegorri bat Añorgaraino!!! Edo autoen abiadura makaldu Oso arriskutsua da bizikletaz Añorgara joaten 
Portu auzotik Elorrabira (barrutik, Osiñagatik) bidegorri bat egitea. Ondoren, 
herriko bidegorri sarearekin lotu.   

Hernaniko bidegorri sarea handitu, txukundu e.a. Aspalditik eginak dauden tramo batzuk txukundu edo berritzeko beharra dute, 
bestalde sarea handitu beharko litzateke eta auzoak lotzeko aukera. 

Txirrita kaleko errepide nagusia estutzea bidegorri bat sortuz edo espaloiak 
zabalduz edo posible bada biak eginez Txirrita kalea lasaiago eta amableagoa izateko beharra Ikus eranskina 

Bidebieta, Ave Marian, Plaza berrin... bizikletak uzteko lekua. Eta bizikletak utzi 
ahal izateko estalpeak Biteri inguruan. 

* Bizikleten erabilpena sustatu nahi bada, berauek lotzeko aukera luzatzea. 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Construir o promover que construya una marquesina y paso de zebra para la 
parada de autobus de Errekalde de la ínea G2. Si la competencia para mejorar 
esta parada y el paso de zebra es del ayuntamiento de Hernani, construir la 
marquesina y hacer el paso de zebra. Si la competencia es de otra institución 
(ayuntamiento de Donostia o Diputación) promover que se haga. 

La actual parada de Errekalde de la línea G2 no es ni accesible ni segura. Sin 
embargo, es necesario que exista una parada en este punto para que pueda 
existir una conexión con Euskotren y con las líneas T. Por ello, es necesario 
mejorar esta parada de autobús. 

Markesina berria egin herri barneko autobusaren hainbat geltokitan: (1) 
Etxeberriko frontoiaren atzean, (2)Txoko/Bestizan kalearen hasieran, eta (3) 
Sagastialden (Grupo San Antonio). 

Etxeberrikoa aparkalekuen artean dago, irisgarritasun aldetik ez dago egokitua 
eta kotxe artean pasa behar da autobusera igotzeko. Horrez gain, hiru kasuetan, 
eguraldi txarrarekin ez dute aterperik 

Sorgintxulo sarreran dagoen markesinaren irisgarritasuna hobetzea 

Autobusetik jaisteko dagoen koska oso handia da, adineko pertsonentzat, 
belaunetako arazoak dituzten pertsonak, poltsa-karga daramatenentzat, 
karroarekin doazenentzat zailtasun handia da.   

Arreglar la marquesina de Sorgintxulo - Meabe 

Egoera txarrean dago: lurra altxata eta zulo handiak; txabola edo etxetxoa ere 
oso zaharkitua eta egoera txarrean, eta goizetan zai egon ohi den pertsona 
kopuruarentzat oso txikia geratu da; azkenik, hondakinekin ere arazoak daude 
inguru horretan. 

Autobus Garayar que pase por Antziola para salir a Donostia   

 

 

Herri 

jasangarria 

SEGURTASUNA ETA MUGIKORTASUNA:  GARRAIO PUBLIKOA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Elizatxo auzaon, Pipiritatik Lizeaga auzora doan errepidean dagoen eskailera 
ondoan oinezkoentzat espaloia egitea. 

Azken urtetan eta trafiko norabiden aldaketak egon zirenetik, errepide tramo 
horretatik izugarri ugaritu da kotxeen trafikoa. Ordurarte auzokideok Pipiritatik 
Lizeagara doan estrata erabili izan dugu oinez eta kotxez pasatzeko. Duela urte 
batzuk  ""paradorreko"" berdegunean eskailera batzuk egin ziren bainan ez dut 
uste dela modurik eroso eta egokiena dela auzora igotzeko:auzokide helduentzat  
neketsua dela bistan, eta ume kotxeentzat traba haundiaa!!! . Gainera estrata eta 
eskailerenn artean, espaloi bat egiteko nahiko toki dagoela iruditzen zait. Denon 
mugikortasuna (helduak, ume kotxeak...) bermatze aldera kontutan hartzeko eta 
zaila ez den obra dela iruditzen zait. 

Hacer un paseo a lo largo del rio. No me refiero a un espacio puntual para 
acceder a él, sino a un gran paseo a lo largo de todo el recorrido a su paso por 
Hernani, como han hecho en la mayoría de los pueblos que nos rodean, 
acercándolo y recuperando las riveras para los habitantes del pueblo, lo que 
mejoraría  la calidad de vida de los vecinos. No se necesitaría una gran 
infraestructura en mi opinión , sino despejar los márgenes y construir un camino 
de tierra batida, que además sería más natural que un carísimo embaldosado 

Vivimos de espaldas al rio. No se puede acceder a él, pienso que incluso se 
incumple la ley de costas y servidumbres de paso. Ahora que el río está cada vez 
mas limpio, ¿por qué no podemos disfrutar de él? 

3 Argiztapena eta asfaltoa hobetu Portu eta trenbide geltokiaren arteko bidean 

3 Pertsona askok erabiltzen duten bidea da, ez auzotarrek soilik, eta gaur egun 
oso egoera txarrean dago eta nahiko arriskutsua. Gainera, adinekoak ez dira 
ausartzen bertatik pasatzera igogailura joan ahal izateko. Herrira joateko aldapa 
edo eskailerak igotzea neketsua eta askori ezinezkoa suertatzen zaie, baina ezin 
dira igogailura iritsi ere. 

Portu auzotik tren geltokira doan bidean hobekuntzak egitea: argiteria aldatu 
(argi intentsitate gehiago eta LED) eta lurra aldatu 

Lur eremu hori ADIFena izan arren, orain arteko argiteria eta lur konponketak 
Udalak egin ditu, eta eskatzen da, oso erabilia den neurrian, hobekuntza horiek 
egitea. Horrek ahalbidetzen du, besteak beste, igogailura joan ahal izatea Portu 
auzotik erdigunera igotzeko. 

Poner una balla protectora en la parte del río del Camino Negro La parte del río del Camino Negro supone un riesgo para los coches y peatones, 
riesgo de caerse al río. 

Arreglar la calle Latsunbeberri Nª 16-17-18-19-20-21-22-23   
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Arreglar la calle Latsunbeberri Nª 16-17-18-19-20-21-22-23 Está fatal esa calle, que lo arreglen, da una imagen horrible del barrio. 
Camino peatonal Karabel-Portu por Pagola El camino por la vía del tren no es seguro para todos los niños 

Galarreta-Sorgintxulo_ Karobieta- Txantxilla lotzen duen errepidearen 
boulebarizazaioa, alboetan espaloiak jarriz 

Jende asko ibiltzen da errepidetik; batez ere Marieluts-Karobietatik institutora edo 
langile ikastolara doan jendea. Oso arriskutsua izaten da batez ere egun ilun-
euritsuetan 

Herritarrok pasiatzeko ibilbide lauak, naturalagoak, luzeagoak eta duinagoak 
izatea. Ikus eranskina 

Ikus eranskina 

Gartzia Goldaraz auzoan dagoen zebra bidea lekuz aldatu Ikus eranskina 

Oinezko zebra bide KONKORTU eta ZABAL berriak egitea Ikus eranskina 

Oinezko zebra bide gune berri konkortuen beharra Ikus eranskina 

Estuak diren espaloiak zabaltzea eta ahal bada zuhaitzak landatzeko txortoak 
egitea Ikus eranskina 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Agrandar el tunel subterraneo que hay debajo de la estación de tren de Florida 
auzoa, puesto que no caben todos los coches, y de este modo se aligeraría en 
gran medida el trafico de coches en el casco urbano al con todos los coches que 
van dirección astigarraga, goizueta, etc... 

Agrandar el tunel subterraneo que hay debajo de la estación de tren de Florida 
auzoa, puesto que no caben todos los coches, y de este modo se aligeraría en 
gran medida el trafico de coches en el casco urbano al con todos los coches que 
van dirección astigarraga, goizueta, etc... 

Pibote en el último tramo a la salida del barrio del puerto en la acera para que no 
aparquen coches (justo al final de  la cuesta si sales del barrio). 

Suelen aparcar los coches justo al final de la cuesta, en el acceso a la carretera 
que va al pueblo y limita la visibilidad con lo cuál puede provocar accidentes. 

 Control de los coches aparcados en doble fila. 
Cada día y a cualquier hora, aparcan coches en doble fila impidiendo la salida a 
los que están bien aparcados y con la consiguiente molestia de tener que pitar, 
esperar y desesperar... 

Ampliar el acceso al barrio Laiztiaga. 
El acceso al barrio Laiztiaga es muy estrecho y es peligroso para los vecinos que 
subimos y bajamos todos los días en coche, debería buscarse una solución para 
ensanchar el acceso 

Poner doble dirección de trafico rodado en la C/ Antziola, se podría mantener el 
aparcamiento actual  

La doble dirección de trafico lo solicito a fin de evitar el tiempo y recorrido para 
llegar a distintos puntos del pueblo y alrededor 

Las paradas de autobús, para no entorpecer el trafico, quitar la acera saliente que 
hay en las marquesinas y hacer un hueco en la acera para que el autobús entre 
un poco a la derecha 

Las paradas de autobús, para que se gane en fluidez en el trafico rodado, no 
entorpecería a los autobuses 

1) Ejecutar una solución que facilite el acceso a la rotonda de Antziola y de este 
modo a una de las SALIDAS principales de Hernani, abriendo un nuevo vial 
perpendicular a la calle Antziola. SE SOLICITA: 1).-Ejecutar una solución que 
facilite el acceso a la rotonda de Antziola y de este modo a una de las SALIDAS 
principales de Hernani, abriendo un nuevo vial perpendicular a la calle Antziola. 
2) Que la calle Oriamendi siga manteniendo su carácter de vial de coexistencia y 
tránsito interno vecinal. 

SOLICITUD de MODIFICACIÓN de DIRECCIONES en el SISTEMA de CIRCULACIÓN 
de HERNANI. Las modificaciones en el sistema de circulación de Hernani 
recogidos en el Plan de Movilidad y puestos en marcha en 2011, afectan en uno 
de los cambios, y de una manera muy significativa, a los vecinos de Antziola. La 
calle Antziola, en el tramo entre rotonda Antziola y Karmelo Labaka, pasa a ser 
de dirección única hacia Karmelo Labaka. Este cambio implica, que para salir de 
Hernani hacia la cuesta de la muerte, cogiendo la rotonda Antziola, el tramo 
actual de 60m, se modifique y se proponga un trazado de 1.440m para llegar al 
mismo punto, introduciendo hacia el centro del pueblo el tráfico que es de salida. 
Se viene solicitando al Ayuntamiento una solución satisfactoria  mediante la 
presentación de documentación desde el 2011, no habiendo obtenido ninguna 
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respuesta a dichas solicitudes. En enero de 2015 se llevaron a cabo nuevas 
modificaciones, siendo las más significativas el nuevo doble sentido de Chillida 
Pasealekua y las actuaciones en Antziola kalea, que para permitir el paso del 
Autobús de línea ve modificado el sentido de los aparcamientos, sufriendo una 
merma considerable en el número de aparcamientos finales. Si bien esta última 
intervención tiene mejoras sustanciales para los vecinos (paradas del transporte 
público cerca de las casas), también hay que señalar que supone una serie de 
problemáticas que sería conveniente paliar en la medida de lo posible. Por un lado 
el paso del autobús de línea con sus correspondientes paradas por Antziola kalea 
ralentizará el tráfico, dificultando de esta manera la salida de los vehículos de 
toda esta zona. El cambio de sentido de algunos aparcamientos (uno de los lados 
cambia de sentido y pasa de ser aparcamiento en batería a ser aparcamiento en 
línea) trae consigo la merma en el número de plazas de aparcamiento en 
superficie disponible (aproximadamente se pierden la mitad de las plazas 
disponibles en uno de los lados de Antziola kalea). Esto hace que haya que buscar 
aparcamiento en otras zonas y barrios, desviando todo el tráfico otra vez hacia el 
centro del pueblo al no poder volver hacia la rotonda de Antziola. A su vez, la 
disposición en línea de las plazas de aparcamiento supone que los vehículos 
tengan que maniobrar para aparcar, ralentizando la circulación de Antziola kalea. 
Todos estos argumentos son los que hacen que los vecinos de la zona insistamos 
una y otra vez en dar con una solución adecuada que facilite el acceso a la 
rotonda de Antziola y así permitir el acceso a una de las salidas principales de 
Hernani, situada físicamente muy cerca de nosotros (60 metros), pero que con 
los cambios de circulación está en realidad a 1.440 metros (un trayecto 24 veces 
más largo) Todo ello tiene una repercusión económica y en tiempo para los 
vecinos: La repercusión estimada económica y en tiempo por vehículo es la 
siguiente: Longitud recorrido: 1440m Tiempo estimado: 3 minutos Consumo 
promedio gasoil: 8 litros/100km ïƒ  0,1152 litros por trayecto Media precio 
gasóleo año 2011: 1,26698 e/litro Media precio gasóleo año 2012: 1,36542 
â‚¬/litro Número de trayectos estimados: 10 semanales / 520 anuales 
Repercusión económica por vehículo: Año 2011: 0,1152 litros x 1,26698 €/litro x 
520 trayectos/año = 75,80 euros/año Año 2012: 0,1152 litros x 1,36542 €/litro x 
520 trayectos/año = 81,79 €/año Repercusión de tiempo por vehículo: Año: 
1.560 minutos/año =  26 horas/año Siendo esto contrario a los principios del Plan 
de Movilidad Sostenible de Hernani (sacar el tráfico rodado del centro del pueblo, 
desincentivar los desplazamientos urbanos en automóvil privado, disminuir la 
contaminación, el ruido, mejorar la calidad ambiental) se propone lo siguiente:  

Cambiar la señalítica de la rotonda de la Florida, poniendo una señal más grande 
de "fin de trayecto-carretera" 

Hay muchos camiones que entran al barrio siguiendo el GPS, y no hay posibilidad 
de realizar maniobras para poder salir del barrio. El problema se podría arreglar 
ampliando el cartel. 

Control de velocidad en las calles Florida y Sagastialde (pista de atletismo). 
Primera opción habilitar radares; en el caso de que no se pueda badenes. 

No se respetan los límites de velocidad y supone un riesgo para los viandantes, 
para bidegorri, para cruzar carretera, etc. 

Hacer un talud quitando medio metro en la calle Larramendi desde la intersección 
con lizarraga hasta el final, ampliando la carretera 

La calle se estrecha a esta altura (hace como un embudo), y en ocasiones hay 
furgonetas-ambulancias que no pueden pasar 



 

 

Cambiar el sentido de la circulación para la entrada al barrio Antziola, y habilitar 
una zona para poder aparcar en bateria 

La salida del barrio hacia el bar Eper tiene muy poca visiblilidad y es peligrosa. La 
propuesta concreta es entrar al barrio por la entrada del bar Pepe, y dejar el 
acceso desde el bar Eper en dirección única (solo para salir). Eso posibilitaría 
cambiar los aparcamientos de línea, a habilitarlos en bateria. 

Hacer una vía de salida hacia la carretera a la altura del portal 74 de Antziola 
La carretera podría alargarse y juntarse con la de arriba. Habría que estudiar si 
para ello hay que cambiar de lugar el compost o el transformador 

Mejorar el acceso en coche al barrio Iturmendi (para evitar dar tanta vuelta) Facilitar la comunicación de este nuevo barrio con los barrios adyacentes 

Mejorar la movilidad del tráfico rodado 
La mala planificación de las direcciones de tráfico. No es normal que sea fácil 
entrar al pueblo y difícil y con mucho rodeo salir de él 

Zarata kutsadura sortzen duten ibilgailu trukatuen arasoa konpontzea Zarata ordenantza betetzen ez duten ibilgailuak ez entzutekobeharra. Sortzen 
duten zarata nazkagarri hori ez entzuteko beharra. 

Barianteak sortzen dituen kutxadura mota ezberdinak murrizteko beharra 
Barianteak sortzen duen zarata kutsadura, inpakto bisuala aire eta argi kutxadura 
murriztea proposatzen da. Proiektu bat idaztea proposatzen da eta diputazioan 
defendatzea. Ikus eranskina 

Herria erdibitzen duen Gi-2132 errepidea boulebarizatzeko beharra Ikus eranskina 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Ingurugiro kutsaduraren benetako neurtzaileak jarri gizartearen bistan 

Gardentasuna gai honetan eta ikusita dago Hernani minbizi kasuak beste herritan 
baino altuagoak direla. Jakin argi eta garbi zein kutsadura egoeratan dagoen 
herria eta biztanlegoa, gizarte konzienziazio eta hernaniarren osasun egoera nola 
hunkituta egon daiteken, etorkizuenean ekimenak martxan jartzeko. 

Ampliar el parque de huertos urbanos y cambiar la forma de gestionar el parque.  Hay muchas solicitudes y pocas huertas 
A UN PUEBLO AÚN MÁS ECOLÓGICO! Creo que es vital que ayudemos, 
eduquemos y concienciemos a los dueños de los perros a ser más responsables y 
ecológicos. Propongo que introduzcamos un sistema para recoger los 
excrementos de los perros usando bolsas biodegradables. El plan puede tener 
fases 1. Reforzar que los dueños de mascotas recojan las heces de sus perros. Si 
no, quizás tienen que pasar unos días haciendo trabajos como sustitutos de 
limpieza de calles o tienen que pagar una multa. 2. Hernani proporcionará bolsas 
de caca gratis durante un cierto periodo de tiempo. Estas bolsas se colocarían en 
dispensadores de varios puntos del pueblo. 3. Después de ese periodo de tiempo, 
se animará a las personas a comprar sus propias bolsas de caca biodegradables 
con la ayuda del Ayuntamiento. Estas bolsas se pueden comprar a granel a un 
precio más barato y luego se venden a la gente de la ciudad a un precio más 
económico. CAMPAÑAS DE CONCIENCIACIÓN PÚBLICA 

Este año todo el mundo habla del problema del plástico y el de Hernani es un 
pueblo puntero en temas ecológicos. Ahora creo que es el momento de introducir 
bolsas de plástico degradables para que los dueños de los perros tengan más 
conciencia sobre el impacto que puede tener la forma en la que desechan la popó 
de sus perros. El exceso de contaminación producido por el uso excesivo e 
indiscriminado de las bolsas plásticas de polietileno ha generado problemas 
irreversibles en el planeta. Eso es un hecho. Â¡Se estima que el proceso de foto 
degradación de una sola bolsa de plástico tarda entre 500 y 1.000 años! 
Suponiendo que un perro hace popó tres veces al día son más de 1000 bolsas las 
que utilizarán al año. Si el perro vive un promedio de 12 años, Â¡estamos 
hablando de que el perro habrá utilizado 12 mil bolsas de plástico! 

Habilitar nuevos huertos urbanos en la zona de Sorgintxulo 
se proponen tres posibilidades: (1) después del campo; (2) detrás de la villa, en 
la zona de Orona, y (3) en el terreno de los curas 

Herriko airea kutsatzen duten lantegien inguruko berdeguneetan zuhaitzak 
landatzeko beharra zuhaitzak landatzea 

Ikus eranskina 

Autobus gorria Txirrita kaleko geldialdira iristen direnean, motorrak eta 
haizaegailuak itzaltzea.. Atsegindegiko G1 geltokian gauza bera gertatzen da 

Aizearen kalitatea hobetzeko eta zarata kutxadura murrizteko, udalaren 
konpromezua beharra 

Herrian egin zen zarata mapak eman zituen leku kritikoetan interbentzioak egitea Zarata kutxadurak bizi kalitatean sortzen duen eraginak murrizteko beharra 
Egunerokotasunean erabiltzen diren produktu kimikoak sortzen duten osasun eta 
produktu hauek inguru giroan ez bukatzeko… herriko ikastetxeetan erakusteko 
programa bat sortzea 

Ikus eranskina 
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Baratze parke gehiago sortzea Ikus eranskina 

Minbizi tasa azaltzen duen mapa bat sortzea honen arabera kutxadura murrizteko 
plana sortzea 

Minbiziaren indize tasa auzo eta guneen arabera jakitea 

Herriko kaleak atseginagoak, lasaiagoak… izateko proiektu bat idaztea Ikus eranskina 

Baratze parke gehiago sortzea Ikus eranskina 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Elikadura subirotasuna izateko hainbat ekintza egitea Ikus eranskina 
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PROPOSAMENA AZALPENA 
Gabonetako argiak berritu Zaharrak, hautsiak eta oso kondizio txar eta itxusietan. 
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PROPOSAMENA AZALPENA 
Orientazio zerbitzua Lagabetuentzako eta lanean aritzen direnentzako Hernaniko langabetuei eta lanean dauden pertsonak orientazio zerbitzua 

eskertzen dutelako (behar dutela esango nuke) 
Hernani eta eskualdeko jendearentzat badago Kooperatzen izeneko programa 
bat, ekintzailetasuna bultzatzeko, ekonomia sozial eta eraldatzaileari lotutako 
proiektuak sustatzeko. Benetan baliogarria da eta fruituak emango dituela uste 
dut. Halere, faltan botatzen dudana da programa horri jarraipena emango dion 
zerbait. Hau da, Kooperatzenen sortzen diren enpresek / proiektuek leku fisikoa 
behar dute aurrera egiteko eta askotan hori da oztopo handiena proiektua aurrera 
ateratzeko orduan. Kooperatzenek eskaintzen ditu Gabriel Zelaian bulego batzuk 
baino beharra ikusten dut espazio handiagoak eskaintzeko, proiektu guztiak ez 
direlako bulego txiki batean sartzen. Hortaz, nire proposamena da Udalak herrian 
hutsik dauden lokal edota pabelloi/poligono batzuk eskuratzeko laguntzak jartzea 
herriko proiektu hasi berrientzat. 

Batetik, ezinbesteko laguntza da herriko ekintzaileek beren ideiak aurrera 
ateratzeko lehen inpulso bezala. Bestetik, proiektu/jakintza hori Hernanin bertan 
geratzea ahalbidetzen duzu. Azkenik, herrian zehar hutsik dauden 
lokal/komertzioak biziberritzen laguntzen da 

Udalak egin behar dituen lan batzuk herriko gazteek egin ditzakete. Horretarako 
herriko gazteen lan-poltsa bat osatzea. Ikasleak, langabetuak edo nahi duen 
beste inor apuntatzeko 

Udalak egin behar dituen lan batzuk herriko gazteek egin ditzakete. Horretarako 
herriko gazteen lan-poltsa bat osatzea. Ikasleak, langabetuak edo nahi duen 
beste inor apuntatzeko 

Transpacarren ikastaro desberdinak antolatu herriko merkataritzarekin lotura 
dutenak, bertaratzen diren langabetuak ondoren praktikak herriko dendetan edo 
enpresetan  egin ditzaketen aukera eman 

  

Herriko merkatariek, autonomoek... Errelebo generazionala izan ditzaten herriko 
langabetuekin (gazte eta heldu) proiektu bat eratu.   

Crear un fondo económico para que universitarios hagan proyectos de fin de 
carrera, para mejorar y recuperar el Kaxko histórico de Hernani o zonas 
emblemáticas de Hernani. Así como desarrolar un plan estratégico para la 
reparacióm de las zonas mencionadas por estar descuidadas. 

Faltan puestos de trabajo en Hernani y pocos proyectos que los generen 
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Langabezian edo lan egoera prekarioan dauden langileei diru laguntzak eskeini 

Hernaniko udaletxearen eta udal taldeen helburu nagusia herriko jendearen 
ongizatea da. Horretarako pobreziaren aurkako politikak sustatzea ezinbestekoa 
da. Babesgabetasun eta pobrezia egoeran dauden herritarren gabeziei aurre egin 
behar diegu eta aurrekontu parte hartzaile hauek horretarako bide bat izan behar 
dute. Etxebizitza eza, prekarietate laborala, arazo energetikoakâ€¦ pobrezia 
azken batean. EH Bilduk egoera hau pairatzen duten herritarrei irtenbide bat 
emateko aurrekontu sozialak aurkeztu ditu legealdi honetan, baina ez da nahikoa 
arazo sistemiko honi aurre egiteko. Horiei bultzada bat emateko , 500.000 euroko 
aurrekontua hurrengo proiektuetan erabiltzeko proposamenak aurkezten ditut 

 



 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Ampliar el presupuesto para Ayudas de Emergencia Social y Ayudas para el 
Alquiler.  La ampliación de estas ayudas sirve para paliar y prevenir los pozos de pobreza. 

Bi haur dituen gurasobakarreko familientzat familia ugariek dituzten abantaila 
eskaintzea, laguntzat kiroldegiko tataedorifa edo udal zergetan… 

Familia eredu berriak kontuan hartzea 

Babesgabetasun egoeran dauden herritarrentzako mikrokredituak indartu. 

Hernaniko udaletxearen eta udal taldeen helburu nagusia herriko jendearen 
ongizatea da. Horretarako pobreziaren aurkako politikak sustatzea ezinbestekoa 
da. Babesgabetasun eta pobrezia egoeran dauden herritarren gabeziei aurre egin 
behar diegu eta aurrekontu parte hartzaile hauek horretarako bide bat izan behar 
dute. Etxebizitza eza, prekarietate laborala, arazo energetikoakâ€¦ pobrezia 
azken batean. EH Bilduk egoera hau pairatzen duten herritarrei irtenbide bat 
emateko aurrekontu sozialak aurkeztu ditu legealdi honetan, baina ez da nahikoa 
arazo sistemiko honi aurre egiteko. Horiei bultzada bat emateko , 500.000 euroko 
aurrekontua hurrengo proiektuetan erabiltzeko proposamenak aurkezten ditut 

Alokairu sozialerako edo alokairurako dauden herri diru-laguntzak indartu. Ikusita 
alokarairuen eskeintza urria eta garestia diru laguntzak egoera honetara egokitu 

Hernaniko udaletxearen eta udal taldeen helburu nagusia herriko jendearen 
ongizatea da. 

Arazo energetikoak edota emergentzia ekonomikoak pairatzen dituzten 
etxeentzako diru-laguntzak eskaini. Bono sozialak indartu edo sortu. 

Hernaniko udaletxearen eta udal taldeen helburu nagusia herriko jendearen 
ongizatea da. 

Zaharren egoitzan: Pasillo luze amaiezinetan / geletan paisaiak margotu edo 
pegatu. 

Kanpora ezin direnean atera inguru goxoagoa eduki dezaten, bertan pasaiatzen 
direnean naturan daudela sentitu dezaten, usain eta bistaren bidez. 

Zaharren egoitza: Aire-freskagarriak jarri pasilloetan  

Herri mailan, jubilatutako pertsonentzako ezagutze dinamikak. Lagunarte bat 
sortzeko aukera emango duten dinamizazioa (egitasmo honek hasieran 
dinamizazio bat eska dezake, baina parte hartzearen baitan horien kabuz jarraitu 
ahal izango dute beren burua antolatzen).  

"Kultura kolektiboa, kolaboratiboa eta elkar-zaintzailea sustatzeko proposamen 
ekofeminista batzuk aurkezten ditut. Gaur egungo bizi-erritmoetatik ihes egiteko 
modua izan daiteke, herri mailan, auzoz-auzo hainbat egitasmo abian jartzea: 
bizilagunen arteko harremanak sustatuko dituena, herritarren artean ekintzak 
elkarrekin egiteko aukera emango dutena, lagunarterik gabeko pertsonen artean 
erlazioak sustatuko dituena, etab.  

Ekintza hauek ekofeministak dira, balio ekonomikorik ez dutelako eta herritarren 
oinarrizko beharrak asetzen dituelako: arduren banaketa, pertsonen arteko 
ezagutza eta elkartrukea, bizipoza, etab.  

 

 

Herri 

solidarioa 

ZERBITZU SOZIALAK 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Aumentar las horas del servicio Plax 

Ayuda a tener una vida de pareja y sexual sana y placentera. La gente necesita 
asesoramiento gratuito en muchos temas que se tratan a través de Plax. Sirve 
para visibilizar y normalizar muchos temas que todavía no se tratan con 
normalidad. 

 

 

BERDINTASUNA 

Herri 

solidarioa 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Elizatxo Eskolako eremuaren barruan dagoen belardiaren egokitzea. 

Nire ustez espazio horrek erabilera hezitzaile bat izan dezake eta Eskolaren baitan 
hainbat jarduera egiteko aukera sor ditzake. Momentu honetan, dagoen egoeran 
ezin diogu etekinik atera baina ondo egokitu ezkero Eskolarako beste espazio 
erabilgarri bat izango genuke.  Ez nituzke inolaz ere belardia eta zuhaitza 
kenduko, helburua ingurune naturalaren izaera mantentzea garrantzitsua da, eta 
ikuspegi horretatik eskolan hainbat proiektu garatzeko aukera izango genuke. 
Gaur egun  ekimen desberdinak gauzatzen ari dira eskola deberdinetan Jolas 
parkeen inguruan eta eskoletako patioen inguruan, horrekin lotu daiteke 
ekimena. Zelaia berdindu beharko litzateke, belardia eta zuahitza errespetatuz 
hasteko eta ondoren ikusi zein materialekin osatu daiteken. Argazkiak bidali nahi 
izan ditut baina aplikazioan  ez dut topatu modua. Beharko balitz mesedez eskatu 
eta emailez bidaliko nizueke. Mila esker 

Herriko teknikari zein politikoei formakuntza hau jasotzeko prozesuaren diru 
partida bat erabiltzea  

Herri jasangarri, lasaiago, osasungarriagoa, naturalagoa, justuagoa, 
parekideagoa eta etorkizuntsuagoa izateko beharra 

Gizarte, balioetan, koperazioan, kolektibiatean eta kontsumo arduratsua eta 
murritzagoaren inguruan herriko eskoleta guztietan formakuntza eskaini 

Gizarte, balioetan, koperazioan, kolektibiatean eta kontsumo arduratsua eta 
murritzago batean hezitzeko 

 

 

 

 

Herri 

aktiboa 

HEZKUNTZA ETA HEZIKETA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Quitar la valla de CEMENTO que rodea el campo de fútbol de Zubipe. 
SEGURIDAD  ante los muchos golpes que se pegan los jugadores/as contra una 
valla de CEMENTO que sigue existiendo en el siglo XXI y que puede traer 
consecuencias muy muy graves. 

Gure proposamena: Latsunbeko (edo Hernaniko beste bat) frontoia estali, 
ezkerreko pareta atzeraino luzatu eta altxatu futbol zelaira doan pasabidea 
kenduz eta lurra pulitu 

Euria egin ez gero, eskupilota, pala, raketan... jolasteko aukerarik ez dago, izan 
ere, ez dago Hernani osoan estalitako frontoirik eta afizio hau duten haurrek zein 
helduek kiroldegiko frontoriaren aukera bakarra dute.  Baina, kiroldegiko 
frontoriaren erabilpena ez dago denen eskura. Alde batetik bazkidea izan behar 
da, eta denek ez dute ekonomikoki aukera hauHorretaz gain, eskupilota klubak 
74 pilotari ditu gutxi gora behera eta momentu honetan,entrenamenduak 
antolatu ahal izateko EreÃ±otzuko frontoia erabiltzen ari da,honek dakarren 
arriskuarekin: kotxez joan etorriak, denbora...Frontoi pribatuak ere erabiltzen ari 
da eta gastu ekonomikoa altua da. Frontoi eskasia dela eta, entrenamenduetan 
haur kopurua handiegia da eta denboran labur gelditzen dira denei entrenatzeko 
aukera eman behar zaielako. Ikusten denez, frontoi estaliaren beharra badagoela 
iruditzen zaigu, bai klubaren mesederako eta baita, eta batez ere, Hernanin 
pilotako afizioa duen edonorentzat. 

Kirol instalakuntzen jarraipena eta hobetzea  

Hernanin kirol asko eta kirol espezialitate desberdin asko egiten da. Batzuk 
kalean, beste batzuk, kirol instalakuntza propioetan. Instalkuntza guztien egoera 
behatzea, jarraipena egitea eta behar izanez gero konponketak egitea 
beharrezkoa da. Nire ustez, ezin dena da kirol instalakuntza bat sortu eta 
ondoren jarraipenik ez egin (suposatzen dut egiten dela baina agian ez behar 
adina) 

Gazteak bizikletarekin ibili, jolastu, salto, e.a. egiteko eremu bat egokitzea. Skate 
park moduko bat bizikletarekin ibiltzeko.  

Gaur egun Hernaniko adin eremu ezberdinetako gazte asko ibiltzen dira 
bizkietarekin eta gaztetxo hauei ez zaie uzten herritik bizikletarekin jolasten 
ibilzen, horregatik beharrezkoa iruditzen zait horretarako eremu egokituak izatea. 
Beraien aisialdi denbora kirola praktitatzen pasa nahi badute eta debekatzen 
bazaie, zein izango da beraien erantzuna edo alternatiba?  Mugikorrakin jolastea? 
Txoko baten exerita pasa arratsaldea? Alkohola? Drogak?  

Herri 

aktiboa 

JARDUERA FISIKOA ETA KIROLA 



 

 

REMODELACION DE VESTUARIOS DEL CAMPO DE FUTBOL DE ZUBIPE se propone 
la ejecucion de una entreplanta que rebaje la altura de los vestuarios con 
materiales aislantes para reducir el volumen de los mismos y evitar la 
condensacion por las duchas en todas las instalaciones y a la vez conseguir un 
nuevo espacio para su aprovechamiento como zona de reunion,o gimnasio, local 
para guardar material etc 

los vestuarios son del año 1992 y su aislamiento termico es muy bajo, su techo 
es el hormigon de las tribunas.,Al reducir su altura con una entreplanta ejecutada 
con materiales aislantes se reducira el volumen a calentar y por tanto el consumo 
de gas en calefaccion y duchas Encima de este techo se crea una planta que 
podria ser utilizada como zona de reunion,, gimnasio o local para material de los 
equipos 

Portu auzoan atzeko aldean (frontoia dagoen tokian), zelaian, adineko 
jendearentzat gimnasiako aparatoak jartzea eta bizikletak gordetzeko tokia 
(instituto ondoan dagoenaren antzekoa, baino askoz txikiagoa noski). 

Nere arrazoia hor egiteko zera da: Orain txakurren jabeak bertara ematen dituzte 
txakurrak, komuna izango balitz bezela, eta bertako kaka,... ez dituzte jasotzen. 
Umeek ibiltzeko ere ez da tokia. Auzoan jende asko degu adinekoa, eta badakit 
batzuetaz, Ave Mariara ,... joaten direla gimnasiako aparatoekin ibiltzera. Ondoan 
edukita, arazo gehiago dituztenek ibiltzeko, eskurago edukiko lukete, eta beste 
alde batetik, txakur komona kentzen dezu. 

En algún parque poner "gimnasio al aire libre", así como hay para personas 
mayores que haya también para ejercitarse gente deportista. 

Deporte al aire libre 

5) Frontoi estali bat - Hernanin ez dago jolasak egin ahal izateko inolako leku 
estaldurik, Atsegindegi ezik. Non? Latxunbeko frontoia edota Tilosetako frontoia. 

5) Ez dago leku itxirik herrian zehar eta frontoi estali batek asko lagunduko luke 
aisialdia  

1. Ibilbide sare bat sortu, oinez edota korrika egiteko. Ibilbideak sortu, markatu 
eta panelak jarri ibildideen maparekin. Herri askotan ibilbide osansuntsu 
izenarekin ezagutzen dira.. Bai herri barruan eta baita ere inguruko guneetan 
(mendi,...) 

1. Herritarren artean  jarduera fisiko eta osasuna  sustatzeko helburuarekin.  

Tilosetako frontoiko aldgelak egokitzea 
Urtean zehar hainbat ekimen eta ekitaldirko erabiltzen da tilosetako frontoia eta 
lokal horretan materiala uzten da. Egoera penagarrian dago. 

1 Helduentzako gimnasia parkea Portun 

1 Auzoan adineko pertsona ugari ditugu eta horietako asko ez dira bertatik 
ateratzen, auzoan bertan paseatzen ibiltzen direlarik. Horretaz gain, atzealdean 
frontoiak dauden tokian dagoen berdeguneari erabilpena emango litzaioke, orain 
den txakur kaka-gunea izatea saihestuz. 

Ariketa fisikoa egiteko makinak jartzea Portu auzoan 
Ariketa fisikorako makinak oso erabilgarriak izan daitezke auzotarrentzat, 
kontuan izanda auzoaren adin batazbestekoa gora doala etengabe. Aukeretako 
bat izan daiteke trenbide azpian jartzea, frontoiaren ondoan. 

Ariketa fisikoa egiteko makinak jartzea Elizatxo auzoan 
Bertako bizilagunen adin batazbestekoa gora doala kontuan izanda, interesgarria 
dela uste da. Leku posible bat izan daiteke sarrerako parkean bertan jartzea. 

Bizikleta pista bat Hernanin gertu ez dagoelako pistarik. Gure denbora librean bizikletan nahi 
dugulako ibili. 

Ampliar el horario del polideportivo sábados, domingos y festivos. El día 1 de 
mayo ha estado cerrado por ejemplo y a los usuarios nos ha parecido mal. 

Cada vez hay mas gente que hace deporte. Jóvenes, mayores…. EL deporte es 
salud. 

Mas máquinas elípticas, son pocas Cada vez hay mas gente que hace deporte. Jóvenes, mayores…. EL deporte es 
salud. 

A las cintas que son para correr ponerles un letrero. Muchas veces hay gente 
andando en las cintas de correr habiendo cintas de andar libres. 

Cada vez hay mas gente que hace deporte. Jóvenes, mayores…. EL deporte es 
salud. 

Tilosetako frontoia tapatu Frontoia tapatu umeak jolasteko euria egiten duenean eta beste gauza batzuk 
egiteko hala nola bazkariak, kontzertuak txarra egiten duenean, jolasak… 

Tilosetako frontoiko atzealdeko komunak martxan jarri Atzekaldeko komunak martxan jarri San Juanerako edota beste bestelako 
Latsunbe berriko frontoia estali. Erabilera anitzerako   
Tilosetako aldagelak konpondu eta egokitu.   



 

 

Igerilekuko solairium-a estali   
Zubipe kirol instalazioko aldagelak berritu   
Jaurtiketa kaiola konpondu edo berritu   
Mendi ibilbideak berriz markatu eta panelak jarri. Panelak ibilbidea seiñalizatua egoteko da 

Kiroldegiko goiko solairuko polates, indoor malling eta spinningeko gelak berritzea 
Gela hauetan aire egokiturik ez dagoenez, bero asko egiten duen egunetan, 
bertan, kirol saioa egitea oso gogorra da. Gainera, tenperatua altu horiekin kirola 
egitea ez da batere osasungarria, norbaiti zerbait gertatu ahal zaio eta. 

Tilosetako frontoi atzeko aldagela, komuna berritu Frontoiara datozen pilotariak  BERTAN dutxatu, komuner joan…ahal izatea. 

Polikiroldegiko azken solairuko estalkia konpondu edo aldatu 
Itokin pila bat daude eta geletako aireztapena oso txarra denez gainera , neguan 
izugarrizko hotza eta udarako beroa jasangaitza da. Erabiltzaileentzat eta 
langileentzat batez ere 

Kalistenia parkeak  
Herriko gazteak kirol aktibitateak kalean egiteko dituzten aukerak murriztuak 
dira.Toki apropos bat Ave Maria parkea izango litzateke,  helduek daukaten 
aktibitate parkearen ondoan.              Ikus eranskina 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Ave Maria eraikina konpontzeko lanak egitea, herriak erabilera bat eman 
diezaion. Eguneko kulturgune bat izan daiteke, ludoteka bat egin daiteke 

Hernanin jada ez dago 20.000 biztanleko herri bati erantzungo dion kultur gune 
edo aretorik. Aldiz, kultur arloko ekimen anitz antolatzen diren herria da, beraz 
Ave Maria hauek bideratzeko eremu aparta dugula deritzot eta horregatik eraikina 
konpontzeko eta erabilpen bat emateko beharra ikusten dut. 

EKINTZA KULTURALAK EGITEKO ERAIKUNTZA 

BITERI KULTUR ETXEA TXIKIA GELDITU DA. EMATEN DITEN IKASTARO 
ASKOTAN, ZOZKETA EGIN BEHAR IZATEN DA. IKASTAROEN ESKAINTZA ADIN 
TARTE BATZUETAN EZ DA OSO ANITZA, EZ BAITAGO ESPAZIO FISIKORIK  
AURRERA ERAMATEKO. 

Erraldoien konpartsa hilean behin ateratzea herriko.kaleetan zehar Herria girotu eta kultur eskaintza handitzea 
Haurrentzat kultur ekintza gehiago, antzerkiak, filmak euskaraz… Kultur eskaintza handitzea haurrengan 

Udal liburutegian euskarazko ipuin gehiago 
Euskarazko ipuinak hartuta egoten dira gehienetaneta eskaintza txikia egoten da 
bertan 

Haurren ipuin kontalariak antolatzen diren moduan helduentzat ere ipuin 
kontalariak, bitartean haurrentzat ere zerbait antolatuta gurasoak joan daitezen 

Kultur eskaintza zabaltzea 

Biteriko ikastaroetan haurrentzat eskaintza zabalagoa Kultur eskaintza zabaltzea 

1) Haurrak etxeko lanak egiteko lekua eskasa da - Liburutegian leku aproposa 
beharko litzateke hau egin ahal izateko. 

1) Liburutegia oso eskasa geratu da eta gaur egungo beharrei ez die erantzuten. 
Hau konpontzeko Urumea ikastolan dagoen eraikina aprobetxatu edota 
botatzekotan eraikin polianitz bat eraikitzea. 

2) Kulturetxean takilak jarri herritarrak gauzak uzteko aukera eduki dezagun - 
Beharrezkoa delakoan nago,gauzekin gora eta behera ibili behar izan Gabe. 

2 ) Alde batetik bestera liburu edota motxilekin ez ibiltzeko, utzi ahal izateko leku 
egoki bat. 

7) Haur txoko apropos bat 6-12 urteko haurrentzat - adibide gisa Aieteko 
kulturretxekoa. Non? Urumea eraikia botatzeko asmotan badira, bertan 
kulturetxeari laguntzeko eraikin polianitza 

7) Denbora librean haur txokoa oso baliagarria izango litzateke, haurrak jolasak, 
marrazteko edota tarte bat elkarrekin estalpedun leku batean pasatzeko aukera. 

Crear un concurso de grafitis que de tres premios a tres proyectos de los artistas 
que se presenten. Parte del premio será directo y otra, será financiar al artista la 
ejecución de dicho proyecto 

Con el fin de promocionar el arte y los artistas y mejorar el aspecto de zonas 
deterioradas, tras seleccionar tres paredes adecuadas en el pueblo (fachadas en 
solares, cerramientos para largo periodo, ... 

4. Biteriko ikasketa gela, ordenagiluekin lan egiteko hornitu ( entzufe gehiago...) 4. Ordenagiluarekin lan espezifikoak egiteko eremu apropos bat izateko. 

Herri 

aktiboa 

KULTURA 



 

 

Haur, gaztetxo eta gurasoak elkarrekin egiteko hainbat ekintza yoga, dantza 
desberdinak, kirolak.. 

Oso zaila izaten da gurasoek beraientzako tartea hartzea eta elkarrekin egindako 
ekintzetan gustokoa egiteko aukera emango luke haurrak beste iÃ±orekin utzi 
beharrik izan gabe  

Liburutegian liburuez gain heldu zein umeentzako mahai jolasak maileguan 
uzteko aukera izatea. 

Aisialdia kontsumooari lotu gabe lagun artean pasatzeko aukera. Mahai jolas 
hoiek ikuspegi hezitzailea badute orduan eta hobeto 

Herriko ikastetxeetatik bideratua irratsaioak egiteko aukera zabaltzea herriko 
irrati librea erabilita. 

Ikasleak antolatzen ikasi eta egiten dutenarekin ardura hartzea. Herriari beraien 
berri zabaldu, herriaren parte izan 

Udaletxeak dauzkan baliabideen informazioa jakinaraztea edozein taldek burutu 
ekintzaren bat burutu nahi izanez gero zer aukera dituen jakitea Dauden baliabideak erabili eta ekintzak egitea erraztea 

Kultur areto handi eta berria Urumeako eraikin zaharra dagoen lekuan egin liteke. 
Emanaldietarako aretoaz gain, barnebildu behar lituzke musika eskolako klaseak 
emateko gela gehiago (gaur egungo ez dira klase guztiak musika eskolan bertan 
ematen, leku faltagatik), hainbat taldetarako lokalak (izan entseguetarako, 
materiala biltzeko...), bilera gelak eta hitzaldi eta bestelako jarduera txiki 
gehiagorako gela gehiago, tailerretarako gela gehiago eta sorkuntza ekimen eta 
taldeei bideratutako gela gehiago. Herri sarreran kokatuta legokenez, eta 
aparkalekua balu, bertaratzea erraza izango litzateke eta herriko erdigunean 
kokatuta egongo litzateke herriko kultur jardueraren zati handi bat, herriari bizia 
emanez. Gainera, beste areto batzuk gertu izango lituzke, lan-harremanak 
erraztuz: Sandiusterriko aretoa, Milagrosa, Atsegindegiko plaza estalia, musika 
eskola, Biteri, Kantuz eskola, Gazte Txokoa... 

Egun herriko kultur taldeek daukaten areto faltari erantzungo lioke 15.000 
biztanle eskaseko herrietan 500 lagunentzako aretoa eta beste 200 lagunentzako 
areto txikiagoa dauzkaten herriak badaude (Andoain edo Azpeitia, adibidez). 
Ekitaldi publikoetarako areto handi eta txukuna izateaz gain, erabilera 
anitzetarako gela gehiago lortzea eta musika eskolak egun ematen dituen 
klaseetarako dagoen toki faltari erantzutea lortuko luke. Talde ezberdinen arteko 
elkarlana sustatuko luke. 

Milagrosa txukundu: itoginak daude, lurra altxatzen ari da... 

Herriko ekitaldietarako leku falta arazo da gaur egun, eta toki horietako baten 
egoera zaintzea ezinbestekoa da. Gainera, hainbat taldek entseguetarako ere 
erabiltzen dute. Tokia zaindu ezean, dagoeneko eskasa den espazio eskaintza 
eskastuko luke Milagrosa ez zaintzeak. 

Nuevo paragüero en Biteri 

Se quitó el sistema de plásticos que había, se entiende la decisión para evitar el 
consumo/creación de mucho plástico. Pero en su lugar se han puesto dos cubetas 
grandes, en las que puedes perder el paraguas con mucha facilidad. La gente  
suele entrar a cualquier lugar con el paraguas goteando. Habría que pensar en 
otro sistema que no creara plástico. 

Erraldoi bikote berria erosi Hernanirako Hernanik erraldoi bikote bakarra dauka eta beste bikote bat erostea egokia litzake 

San joanetan gazteei bideratutako egitarauan ekintza berriak sartzea 
Gaztetxoentzat hainbat gauza antolatzen dira, baina gazteentzat, kontzertu bat 
besterik ez da antolatzen. Aukera bat izan daiteke kontzertu gehiago, edo beste 
hainbat ekintza ere izan daitezke. 

Crear un premio literario Victor Hugo 

Podría ser un premio como una dotación económica, para novelas o relato corto, 
o ir intercalando, para literatura en euskara o euskara-castellano. Se propone 
nombre Victor Hugo ya que es una referencia literaria importante y vivión en 
Hernani 

Liburutegia liburu eta eskaintza handiagoz hornitzea: aniztasun gehiago, liburu 
mota ezberdinen presentzia handitu, genero ezberdinei leku gehiago eskaini, 
gomendioetan nobelaz gain beste genero batzuk sartu, etab. 

  

Biteriko ikastaroetako eskaintzan aniztasun gehiago, ikastaro berriak eskaini: 
zirkoa, antzerkia, beste dantza mota batzuk, etab. 

  

Pareta handi zein zonalde ilun eta grisetan muralak egiteko partida bat sortu   



 

 

Seguir mejorando kultuetxe - ventanas / pintura Por fuera está muy bien pero por dentro esta falta de pintura, ventanas muy 
viejas y sin pintura, etc. 

Un auditorio 
En Hernani hay muchos grupos de musica y de canto y venimos durante muchos 
años pidiendo dicho auditorio 

Tilosetako eszenarioa hobetu Eszenarioa hobetu bertan kontzertuetako kantatzea hobetzeko 
Ikasgela Biterikoa baldintzak hobetu Soinu asko, insonorizatu gabe, leku gutxi, entxufe gutxi, berogailuak beti itzalita. 
Liburutegian ikasle gelako isolamendua jartzea  Azterketaren garaian jende asko elkartzen da eta zarata entzuten da. 
Ave Marian liburutegia kokatzea, leku hori aprobetxatzeko.   

Musika-eskolarako instrumentu berriak erosi (eskusoinuak eta trikitixak batez 
ere) 

Gure seme-alabek instrumentua aukeratu eta gero, lehenengo urtean 
musika.eskolakoak berak uzten dizu instrumentua etxera eramateko (eskusoinua 
3 astean behin ematen dute) esin dute behar den moduan instrumentua ikasi. 
Instrumentu gehiago erosi ezkero hobekuntza nabarmena izango litzateke) 

Musika eskolako musika tresna eskaintza handitzea: Oboea, zeharkako txirula, 
fagota, tronpa, tronboia… 
Eta jada badauden batzuen ordutegia handitzea: perkusioa, klarinetea… Iruditzen 
zait pianoa, akordeoia eta saxofoia eta beste tresnen arteko alde handia dagoela. 
Gure kasuan, zehazki, zeharkako txirula egotea nahi genuke. 

• Nire alabak musika tresna ikasteko aukeratu behar du eta ezin du berak nahiko 
lukeena Hernanin ikasi. 
• Ez zait proportzionala iruditzen klarinetea arratsalde bakarra egotea eta 
saxofoia, pianoa edo akordeoia jornada osoa egunero. Beste tresna batzuekin 
berdin. 
• Urte mordoa darama eskaintza handitu gabe. 

Kultur etxea berria Biteri zahartuta dago 
Kulturan ere gure herriko artista et grafiteroekin ekimen zabala eta irekia 
martxan jarri beharko zen gure herrian dauden hainbat pareta gris eta ilunak 
argitzeko. Herri askoetan zabaltzen ari da muralak egiteko lanketa herria 
biziberritzeko eta apaintzeko. 

Kulturan ekimen berriak martxan jarri beharko ziren. 

10.000€ aspalditik egiten ari garen ipuina finantziatzeko. Ipuina jendea 
sentsibilizatzeko eta egoera larriak salatzeko. Ipuina dago idatzia, itsuek ere 
ulertu dezaten. Marrazkiak erliebeetan, ukitu ditzaten 

Sentsibilizazio falta hainbat egoera larrien aurrean, egunero gertatzen direnak 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
OsiÃ±aga Auzoan Txuriane parean dauden labadoreak berritu eta egokitu eta 
ahal bada bainu zonalde bat zabaltzea. Panelak jartzea emakumeen bertan egiten 
zuten lanak azaltzeko. 

Ekimen honek ikuspegi anitzak diu: alde batik heri ondarea errekuperatzen da 
etaemakumeen lana balioestean da. Bainu zonaldea erraztea herritar askoei, 
batez ere gazteei mesedea egingo zien 

Memoria histórica: paneles informativos (con códigos QR) en los puntos de 
interés, crear un fondo documental, digitalización de documentos históricos... 

Hernani tiene mucha historia y los/as vecinos/as no la conocemos. Es una pena 
que se pierda.  

Atzieta kaleko 39. zenbakiaren ondoan horman dauden morteroei buruzko 
oroigarria jartzea noiz eta nork botatakoak diren jarriz, guda haren inguruko 
informazioarekin eta hark Hernanin zein ondorio izan zituen aipatuz Memoria historikoa gordetzea. Hernaniren historia jakitea. 

Kaxkoan zehar dauden elementu harrotzak kendu edota aldatzea: telefonia 
etab.eko kable zein kutxak ordenantzatik kanpo dauden kartelak (argia egiten 
dutenak, plastikozkoak zein metal herdoilezinezkoak). 

Hernaniko ondare historiko eta arkitektonikoaz ohartzen ez garen heinean, 
kaxkoko eraikinak babesik gabe daude: telefoniako konpainiek kableak eta 
kutxak edonon jartzen dituzte, eraikinei egiten dien kalteak erreparatu gabe. 
Ordenantzatik at dauden material eta kartelek ere testuinguru historikoa apurtzen 
dute. Metal herdoilezinezko barandak ere topatu daitezke. 

Herrian dauden plaka eta sinbolo frankistak identifikatu eta kentzeko azterketa 
bat egin, eta ondoren kendu   

Santa Barbaran, plazatik ermitara doan bidean hobekuntzak egitea: begetazioa 
moztu, lurra garbitu eta aukera badago ez irristatzeko tratamendua eman eta 
barandilla bat egokitu 

Plazatik ermitara igotzeko bidea oso egoera txarrean dago: lurrak (adokinak) 
irristakorrak daude, eta barandillari eusteko aukerarik ez dago (erdoildua dago 
eta begetazioak gain hartuta). Harresiak zuntzak jan ditu eta ez dira ikusten. 
Ermitara iristean zuhaitzak hainbeste handitu dira ez dela inguruko herririk 
apenas ikusten (Donosti aldea bakarrik), zuhaitzak kimatu edo txukundu behar 
dira (ez badira moztu nahi). Informazio panelak zaharkituak eta gastatuak daude.  

Crear una partida del Proceso para resaltar toda la Memoria Histórica de Hernani 
edificio, monumentos, Calzada Real (adoquines)  

Resaltar las Personalidad y caracter de Hernani, para visibilizar, sentir y recuperar 
la personalidad de este Pueblo. 

 

 

Herri 

aktiboa 

ONDAREA 



 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 
Herriko euskarazko komunikabidea indartu eta kultur/euskarazko talde eragileen 
elkargune eta zabalkunderako tresna izatea sustatu 

Herriko eta bailarako kohesioan, elkar ezagutzan eta euskara sustatzen egiten du 
lan gaur egun Kronikak. Baina garai berrietara egokitzeko zailtasunak dauzka: 
ikus-entzuneko gutxi lantzen ditu 

 

 

 

 

Herri 

aktiboa 

EUSKARA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Haur eta nerabeen parte hartzea sustatzeko guraso elkarte edo auzo 
elkarteetakoentzat formazioa. 

Haur eta nerabeentzako egiten dena beraiek erabakitzea. Horrek besteekin 
harremandu, adostu, eztabaidatzera bultzatuko ditu, eta egiten danaren gaineko 
ardura hartzera bultzatuko die. 

Erabaki gunea sortzea herritarren beharrak zeintzuk diren jakiteko Ikus eranskina 

Txotx garaiari buruzko eta arau subsidiarioei buruz kontsulta bat egitea Ikus eranskina 

 

Herri 

aktiboa 

HERRITARREN PARTE HARTZEA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROPOSAMENA AZALPENA 

Duplicar  algunos servicios municipales en los barrios: ludoteca infantil-juvenil, 
KZGunea, aulas de estudio-reunión... 

Algunos barrios se están convirtiendo en barrios dormitorios, los/as nuevos/as 
vecinos/as acuden a ellos sólo a dormir y las actividades diarias, lúdicas y de ocio 
las realizan fuera del barrio y del pueblo. Dotar a los barrios de servicios ayudaría 
a hacer cohesión y sensación de barrio. 

Aumentar las ayudas para las Asociaciones de Vecinos/as  

 Las Asociaciones de Vecinos/as son el motor de los barrios y las que crean 
cohesión social así como actividades para que los barrios están vivos. En muchos 
barrios faltan actividades para que los/as vecinos/as podamos disfrutar de 
nuestro tiempo libre en ellos. 

Horarios y vigilancia de al menos un adulto dentro del local propiedad del 
ayuntamiento en el barrio del puerto  (años atrás se puso horarios y vigilancia 
que no se cumplen) , el cuál está destinado a actividades para los niños, uso para 
jugar etc 

Como no se cumplen horarios y no hay un adulto dentro del local para vigilar a 
los pequeños, estos como niÃ±os que son, gritan, dan portazos, etc, 

Las reuniones que se hacen para escuchar las propuestas que se hagan en 
Bilingue 

Cuando vinieron a explicar a los vecinos cómo se hacían las propuestas para las 
mejoras del pueblo pedí educadamente que se hiciera la reunión en bilingue ya 
que yo no entiendo bien el Euskera, cosa que así lo hizo una de las dos personas 
que vinieron del ayuntamiento. Pero cuando los vecinos comenzaron a solicitar 
las mejoras para el barrio lo hicieron en Euskera (durante veinticinco minutos 
estuve sin entender lo que se estaba solicitando ya que estos vecinos no 
quisieron al parecer ni siquiera por educación y civismo que yo les entendiese,) 
.Llegados a este punto , pienso que las personas que vinieron del ayuntamiento 
debían al menos haberme traducido lo que se estaba proponiendo. Me fui de la 
reunión y supongo que no seré la única si se toma esta actitud hacia quien no 
entiende un idioma y pide con educación que se le traduzca. 

Crear una partida para organizar cursos (informática, euskara…) para adultos en 
barrios 

En algunos barrios se organizan cursos y talleres, pero la valoración es que 
algunos de los cursos podrían ser organizados o impulsados por el Ayuntamiento 
y sean itinerantes barrio a barrio. 

Udalak antolatzen dituen ekintza kulturalak (ipuin kontalariak, esaterako) auzoz 
auzo antolatzea baita ere 

Orain arte antolatzen den egitarauaz gain, ondo legoke partidatxo bat sortzea 
hainbat ekintza kultural auzoz auzo antola daitezen 

Herri 

aktiboa 

AUZOETARAKO PROPOSAMENAK 



 

 

Kaxko elkartea necesita un local más grande en el casco. En el actual no entramos, ni los componentes de la junta, ni podemos hacer 
actividades que nos vendrían bien para promocionar la asociación o potenciarla 

Como vecino del KAXKO me gustaría que la asocicación de vecinos KAXKO 
ELKARTEA dispusiera de un local más digno, que le permita desarrollar 
actividades y mantener reuniones de manera un poco más desahogada. 

  

 

 

 

 


